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Стр. 12 Стр. 5 Стр.4

Стр. 4Стр. 2

Е
н

Е
р

гЕ
т

и
к

а

с
в

я
т

П
а

р
н

о

Служебната власт предлага вдигане на акциза за тютюневите 
изделия. Така поетапно, започвайки от 20-30 стотинки, цената на ку-
тия цигари може да се вдигне с 2-3 лв. за 4 години.

талия даде заден за износа на оръ-
жия за Украйна. “в момента не се 
планира доставката на нов пакет во-
енна помощ под формата на оръжия и 
военна техника за Украйна”. това съ-
общи италианският министър на от-
браната Гуидо крозето в интервю за 
в. “Месаджеро”. италия ще изпраща 
вече само хуманитарна помощ, макар 
че в нАтО дискусията по този въпрос 
се очаква да е остра и ултимативна.

но колкото и да се усилва нати-
скът, вече и други страни в европа 
обръщат палачинката, намачкани 
здраво от последствията от санкци-
ите и войната. Докато нашето ев-
ро-атлантическо лоби в парламента 
завлича всички ни там, откъдето ще 
търпим само тежки загуби. 

Министерският съвет има още 
няколко седмици да преценява каква 
ще е военната помощ за Украйна, но 
надигащата се вълна срещу решени-
ето на евроатлантиците в парламен-
та ескалира. Проф. Пламен киров 
предупреди, че с това решение мно-
зинството депутати “прекали и прек-
рачи границата на конституционната 
рамка”. 

в общия хор анализатори набля-
гат на факта, че нямало какво толко-
ва да им изпратим и че не е страшно. 
напротив, страшно е. Русия вече на-
ложи контрасанкции на нашия вПк, 
като оръжейните ни компании бяха в 
челото на списъка. 

А основният ни аргумент продъл-
жава да е: “всички така правят”. но 
ето, че не всички. и накрая - пак ние 
самички в небраното лозе.
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БсП изпрати писмо до 
главния прокурор иван Гешев, 
в което настоява за отговор 
какво се случва с разследване-
то за неефективното строител-
ство на оградата с турция по 
стар сигнал на социалистите 
отпреди 5 години. “По това 
време управляваше ГеРБ. Ще 
понесе ли някой отговорност 

за корупционните схеми? Бо-
рисов да си помисли какво е 
свършил, вместо да се прави 
на герой, построил едва ли не 
китайската стена”, заяви кор-
нелия нинова. нужни са дра-
коновски мерки за борба с ка-
налджийството и затова БсП 
внесе промени в нк, подчерта 
нинова.

“Бойко Борисов популист-
ки говори едно и се прави на 
добрия Дядо Мраз. Уж е добър 
и диалогичен, а реалистично 
няма такъв ефект”, поясни 
нинова след срещата с ГеРБ 
за бюджета. “От него чухме, 
че ще преговаря с БсП и ще 
подкрепи социалния пакет и 
програма на БсП. на среща-

та стана ясно, че според ГеРБ 
чакаме редовно правителство 
и то да си реши какъв бюджет 
да има. сега да продължим 
старите мерки, няма нужда от 
увеличаване на социалните 
разходи”, разясни нинова ре-
зултата от срещата.

Бсп с писмо до гешев
за границата с турция
БойкоБорисовсеправинадобрияДядоМраз,ане
подкрепясоциалнитенимерки,заявиКорнелияНинова

русия
изтегля
войските си 
от Херсон

Нора СТОиЧКОВА

Стр. 2 и 3

вкадър

Русе е победител в Международното състезание по роботика в Букурещ. Вяра Симеонова 
и Калина Симеонова от Математическата гимназия “Баба Тонка” и студентът от Русенския 
университет “Ангел Кънчев” Йордан Ганев развяха трибагреника на почетната стълбичка

проф. янко янев:
Безопасността е 
ключова при смяната 
на горивото в аеЦ

искат 
изслушване 
на фандъкова 
за „топлофикаЦия”

димитър гилев
за историята
като мисия
и призвание

левиЦата е
за нулев ддс 
за книгите и
за учеБниЦите
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Служебният министър на 
вътрешните работи не предлага 
конкретни мерки за мигрант-

ския натиск, заяви вчера зам.-
председателят на нС и на БСп 
кристиан вигенин по време на 
изслушването на Иван Демер-

джиев, инициирано от левица-

та. "не поискахме министърът 
да говори пред депутатите, 
за да му искаме оставката, но 
може и това да се случи. вярва-

ме, че има смисъл да навлезем 
по-сериозно към проблемите, 
свързани с границата и спра-

вянето с потока от нелегални 
мигранти". "мотивите ни да ис-

каме изслушването е заради на-

растващия натиск по границата 
от нелегални мигранти. Ситуа-

цията се усложни заради съби-

тията в Афганистан и войната в 
Украйна. на крачка сме от при-

съединяване към шенгенското 
пространство, но поредицата от 
инциденти в последните седми-

ци може да хвърлят сянка върху 
това. Досега не сме чули от вас 
подредена стратегия за справя-

не със ситуацията, освен спор-

ни кадрови промени", подчерта 
вигенин. по думите му БСп 
иска от Демерджиев да инфор-

мира за предприетите мерки и 
какво смята да предприеме по 
охраната на границата от неле-

гални мигранти. 
"За да легитимирате вашата 

дейност, обезкървихте и ръко-

водството на "Гранична поли-

ция". освободен е нейният зам.-
директор с мотив, че натискът 
по границата е намалял, но оче-

видно това не се случва. питаме 
в какво състояние е преградно-

то съоръжение и помощните 
средства за наблюдение? ние 
многократно сме заявявали, че 
камерите там не работят. кога 
ще се случи реформирането в 
"Гранична полиция", за да мо-

гат хората да са там, а не да се 
командироват и понякога наси-

ла?", попита Иван Иванов.
"пропуски в системата има, 

защото мигрантите влизат и 
пребивават на територията на 
цялата страна. нахално е да 
призовавате нС да ви дава по-

вече средства, след като вие 

не сте дали адекватен бюджет. 
внесете го и не прехвърляй-

те всичко на депутатите. мвР 
знае къде има мигранти и къде 
се крият. кажете как противо-

действате на каналджийските 
схеми?", обърна се Иван Ченчев 
към Демерджиев.

въпросите на социалистите 
обаче не получиха конкретни 
отговори от служебния вътре-

шен министър. Демерджиев 
поясни, че мигрантският поток 
няма да намалява, защото има-

ло обективни фактори, които 
го формират, и той щял даже 
да се увеличи. той посочи като 
причина за инцидентите по 
границата намаления състав на 
граничните полицаи, който за 

последните 10 години е нама-

лял с 1300 човека. Друг проблем 
бил липсата на автомобили, ко-

ито да обслужват територията, 
и ужасното състояние на пъти-

щата по границата. 
Демерджиев се оплака, че 

полицаите били с лошо тех-

ническо обезпечаване и били 
захвърляни на границата, без 
никакви условия. "те са се 
справяли почти 10 години, как-

то са могли. Стари са дрехите 
им, стари са обувките им. това 
е въпрос на оцеляване за тях. 
Защото едни дрехи, които са 
непригодни и шумят, могат да 
разкрият граничния полицай и 
да доведат до смъртта му", по-

ясни Демерджиев. 

“Изпратихме пис-

мо до главния прокурар 
Иван Гешев с настояване 
да ни отговори какво се 
случва с разследването 
за неефективното стро-

ителство на оградата с 
турция. още през 2017 
г. БСп подаде сигнал 
към предшественика 
му Сотир Цацаров и до 
председателя на ДАнС 
Димитър Георгиев от-

носно корупционното 
изграждане на ограда-

та на българо-турската 
граница. по това време 
управлява ГеРБ и Бори-

сов и сега той се прави 
на герой и се опитва да 
прехвърли отговорността 
на други”, заяви корне-

лия нинова на брифинг 
в нС. “тогава направиха 
изслушване на вътреш-

ния министър по онова 

време пламен Узунов и 
от него стана ясно, че е 
проведена поръчка за из-

граждане на оградата тип 
А, тоест двуредово, но тя 
е построена едноредово. 
огромни пари се платиха 
тогава за това съоръже-

ние и изводите на Узу-

нов бяха, че панорамните 
устройства, сензорите 
и др. устройства не са в 
изправност и не могат да 
бъдат използвани на гра-

ницата”, припомни ни-

нова. още тогава станало 
ясно, че няма сключен 
договор след изтичане на 
гаранционен срок през 
2014 г. за допълнителни 
видеонаблюдения и съо-

ръжения. 
“през 2020 г. питахме 

главния прокурар Иван 
Гешев как се движи де-

лото и получихме отго-

вор, че се води досъдеб-

но производство. от 2017 
до 2022 г. не се е случило 
нищо”, възмути се нино-

ва. по думите й трябват 
драконовски закон за 
помагачи на трафикан-

ти, както и ефективни 
присъди и БСп е внесла 
промени в нк в тази на-

сока. милиони потъна-

ха в строителството на 
оградата и докато няма 
възмездие и носене на от-

говорност, хората никога 
няма да имат чувство за 
справедливост в държа-

вата, каза нинова. 
някой ще понесе ли 

отговорност, а Борисов 
да си помисли какво е 
свършил, вместо да се 
прави на герой, постро-

ил едва ли не китайската 
стена, попита тя.

“министърът на въ-

трешните работи твър-

ди, че му трябват повече 
хора и повече средства. 

той е прав и ние ще го 
подкрепим. но мС не 
иска да внесе нов бюджет 

и това е противоречието 
при служебния кабинет”, 
подчерта нинова.

“нулевата ставка на ДДС за кни-

гите и учебниците фигурира в предиз-

борната програма на “БСп за Бълга-

рия”. #каузаГРАмотноСт ще бъде 
част от основните ни теми за разговор 
с останалите политически формации. 
колкото и егоистично да звучи като 
аргумент, за нас като политическа 
формация е много важно българите да 
са грамотни, защото ние разчитаме на 
грамотни хора - да оценят разликата 
между това, което ние предлагаме като 
политики, да направят информиран из-

бор, да четат и да разбират това, което 
ние предлагаме”, заяви председателят 
на комисията по културата и медиите 
Иван Ченчев на среща на социалистите 
с УС на Асоциация “Българска книга”.

председателят му Десислава 
Алексиева припомни, че Директива 
112 на ек препоръчва книгите да не 
бъдат третирани като всяка друга сто-

ка и към тях да се прилага намалена 
или нулева ставка на ДДС. тя настоя 
за запазване на ставката от 9% върху 
книгите като постоянна мярка и да се 
върви към неговото премахване. “Факт 
е, че нациите с добри четящи практи-

ки имат 0,12% ръст на годишна база, а 
инвестициите в култура и образование 
имат 400% икономическа възвръщае-

мост. Имаме и икономическата причи-

на да вървим към прилагането на така-

ва ставка”, каза Алексиева.
колкото по-нисък е данъкът върху 

книгите, толкова е по-голяма доба-

вената стойност на този сектор върху 
развитието на обществото, заяви зам.-
председателят на нС и на БСп крис-

тиан вигенин. “когато преди години 
започна “опростачването” на обще-

ството, имаше една поговорка: “прост 
народ - слаба държава” и много хора 
казваха, че това се прави нарочно, за да 
бъдат по-лесно управляеми българите. 
ефектът на тази политика го виждаме 
и трябва да направим всичко възмож-

но да имаме по-образована, по-грамот-

на нация. Гордостта на един народ не 
идва само от историята и от спечеле-

ните войни, битки и територии, а и от 
това къде сме днес, колко образовани 
сме, каква добавена стойност имаме 
като нация и отделни личности”, ко-

ментира вигенин. 
Секретарят на пГ на “БСп за Бъл-

гария” вяра емилова също приветства 
въвеждането на намален или нулев 
ДДС върху книгите и учебниците като 
постоянна мярка. Ще подкрепим и с 
активни законодателни промени пред-

ложението на Асоциация “Българска 
книга”, защото това означава по-ниска 
цена на книгите и повече четящи бъл-

гари, каза тя.
на срещата присъстваха още на-

родните представители от “БСп за 
България” веска ненчева, мая Дими-

трова и Смиляна нитова, а предложе-

нието подкрепиха широк кръг пред-

ставители на политическите партии в 
парламента.

Социалистите подкрепят въвеждането  
на нулева ставка на ДДС за книгите и учебниците

КристианВигенин:

МВР-шефът не предлага мерки
срещу мигрантския натиск
Задалегитимиратевашатадейност,обезкървихтеиръководството
на„граничнаполиция”,заявииваниванов

Корнелия Нинова пита Гешев за граничната ограда с Турция
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продължаване на бюджета 
означава замразяване на дохо-

дите при повишаващи се цени, 
заяви лидерът на бСп корнелия 
нинова по време на срещата с 
герб за бюджета, иницирана от 
левицата. "поканата за разговор 
е, защото вярваме, че въпреки 
различията трябва да се търси 
съгласие по минимум предложе-

ния, за които можем да гаранти-

раме, че ще има мнозинство по 
бюджета. все още няма прегово-

ри за съставяне на правителство, 
докато не бъде връчен първият 
мандат. времето тече и нашата 
загриженост е какво ще се случи 
догодина с икономиката, дома-

кинствата и семействата", пояс-

ни нинова.
бихме искали да внесем до-

пълнения под формата на соци-

ални предложения, които ще са 
съобразени с финансовата ста-

билност и макроикономическата 
рамка, уточни тя. "няма да си 
играем на популисти, въпреки че 
г-н борисов каза, че и социалния 
пакет на бСп ще приеме, но той 
го играе добрия Дядо мраз. Ще 
говорим сериозно, професионал-

но и отговорно - какво можем да 
направим и какво не можем, това 
ни е целта", подчерта нинова. 
тя е категорична, че най-добре е 
било служебният кабинет да вне-

се нов закон за бюджета. "Соци-

алната комисия вече прие Закон 
за социално подпомагане, в кой-

то социалните помощи се увели-

чават, тъй като се вдига и прагът 
на бедност. За 2023 г. са необхо-

дими 87 млн. допълнително, но 
с удължения бюджет парите ги 

няма", посочи нинова. 
"Социалните ни предложе-

ния са ориентирани към децата, 
за тях искаме безплатни учебни-

ци и лекарства. младите до 26 го-

дини да бъдат освободени от да-

нък общ доход, а майчинството 
да следва ръста на минималната 
заплата. втората ни група са ра-

ботниците и работещите бедни, 
което изисква увеличение на ми-

нималната заплата. настояваме 
за преизчисляването на всички 

пенсии с нов средноосигурите-

лен доход за 2021 г. предлагаме 
и таван на цените на енергоноси-

телите", обобщи нинова.
проф. румен гечев предста-

ви визията на бСп за бюджет 
2023 г. "трябва да има мини-

мални бюджетен дефицит и дър-

жавен дълг, нужно е да се стре-

мим  и към растеж на бюджета. 
Държавните разходи спрямо 
процент от бвп също трябва да 
бъдат внимателно прогнозира-

ни", обясни той. георги гьоков 
разказа за публичните разходи 
за социална закрила. "българия 
отделя едва 13,1% от бвп за 
социална закрила, като средната 
стойност за еС е 21,9%. трябва 
да вземем мерки, за да не из-
ключваме социалните политики 
като част от нашите приорите-

ти", призова той.
герб заявиха, че са дошли на 

срещата, водени от желание за 
конструктивен диалог. "няма ни-

какви сигнали от партиите в нС, 
че са готови да подкрепят прави-

телство. Считаме, че е по-добре 
да имаме готовност да обсъждаме 
удължаване на закона за държав-

ния бюджет", заяви лидерат на 
пг на герб Десислава атанасо-

ва. Деница Сачева обясни, че две-

те партии имат различни гледни 
точки за пенсионната реформа, и 
призна, че трябва да има дефини-

ция за енергийно беден през 2024 
г. Да се чака до 2024 г. е абсурд, 
реагира корнелия нинова. Делян 
Добрев заяви, че герб също под-

крепя компенсациите за бизнеса 
и домакинствата вследствие на 
цените на енергията.

 "бСп винаги сме се 
борили за сектор кул-

тура да достигнем 1% 
от бвп. когато проф. 
Стефан Данаилов беше 
министър, достигнахме 
0,8%. вместо да запазим 
тренда, след това този 
процент падна и сега е 
0,4%", заяви депутатът 
от "бСп за блъгария" и 
председател на комиси-

ята по културата и ме-

диите иван Ченчев в тв 
интервю. 

той посочи, че чле-

новете на комисията на 
свое заседание са от-

хвърлили предложения 
Законопроект за удъл-

жаване на бюджета за 
тази година. "може би 
има политически егои-

зъм, но той се появи то-

гава, когато се нароиха 
проекти, нямащи нищо 
общо с парламента, и 
когато се правят партии 
в насипно състояние. 
когато една сериозна 

партия, като бСп, по-

следователно предлага 
редица от мерки, накрая 
винаги се оказваме пра-

ви. ние искаме диалог 
за национални цели и 
приоритети", коментира 
Ченечв. той сподели, че 
подкрепя идеята за съз-

даването на институция, 
която да се занимава 
само с демографски въ-

проси и мерки, и ще на-

прави всичко, за да бъде 
конструирана тя.

Ченчев сподели, че 
се е срещнал с директо-

ра на националната биб-

лиотека "Свети кирил и 
методий" доц. краси-

мира александрова. "в 
нея има над 8 милиона 
издания и на година 
бройките се увеличават 
с над 50 хиляди. библи-

отеката е сред водещите 
в европа, които имат та-

кива колекции и старо-

печатни издания. трета 
е в света, след кайро и 

истанбул, по големи-

на на притежаван и все 
още неизследван осман-

ски архив, включително 
и архива на кемал ата-

тюрк. книгохранилища-

та обаче са препълнени 
и има реална опасност 
все повече ценни изда-

ния да няма как да бъдат 
запазени", коментира 
Ченчев. 

"въпросът с нами-

рането на нова сграда 
на националната биб-

лиотека е кауза, защото 
това е мястото, което в 
изключителна степен 
съхранява и пази бъл-

гарската национална 
памет", подчерта той. 
Ченчев пое ангажимент 
да инициира среща с 
областния управител на 
София, за да дискути-

рат конкретен въпрос за 
помещение с неизяснен 
статут, което може да 
бъде ползвано за кни-

гохранилище.

Корнелиянинова:

Удължен бюджет означава 
замразени доходи 
при повишаващи се цени
Данесииграемнапопулисти,трябвадаговоримсериозно,
професионалноиотговорно,призовалидерътналевицата

иванЧенЧев:

БСП настоява парите 
за култура да са 1% от БВП
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Поетапно поскъпване на цигарите, 
включително и на електронните, започ-

ва от 1 март 2023 г. заради повишава-

нето на акциза. това става с промяна в 
Закона за акцизите, минала през пре-

ходните и заключителните разпоредби 
на изменения в Данъчно-осигурител-

ния процесуален кодекс, предложена от 
министерския съвет.

Липсата на официална информация 
доведе до различни интерпретации. 
Според едни кутия цигари ще поскъпва 
средно с по 20 стотинки на година или 
общо ще е по-скъпа с около 1 лв. през 
2026 г. Други обаче твърдят, че оскъпя-

ването ще е с 2-3 лева на кутия цигари 
за 4 години.

Специфичният налог за цигарите ще 
нарасне от сегашните 177 лв. за 1000 
къса на 185,5 лв. през 2023 г. това оз-

начача, че кутия цигари ще поскъпне с 
20-30 стотинки през следващата година. 
През 2024 г. акцизът вече ще е 194 лв. на 
1000 къса, през следващата година - 202 
лв., а през 2026 г. ще достигне 211 лв.

Поетапно ще поскъпне и тютюнът 
за пушене. Заложено е акцизът от 152 
лв. за килограм да се повиши в следва-

щите четири години на 222 лв. налогът 
на нагреваемите цигари догодина ще се 
вдигне доста съществено - от сегашните 
233 лв. на 282 лв., а след четири години 
ще достигне до 400 лв.

Повишение на акциза на цигарените 

изделия беше заложено и в актуализаци-

ята на бюджета в средата на тази годи-

на. то обаче бе отхвърлено в народното 
събрание, след като тютюневите компа-

нии се оплакаха, че нямат време да об-

лепят новите бандероли и да продадат 
навреме стоката със старите бандероли. 
България е с най-ниското данъчно об-

лагане на тютюневите изделия в целия 
европейски съюз. в същото време сме 
първенци в европа по пушене с близо 
40% дял на пушачите от населението.

За последните 10 години се отчита 

43% ръст на употребата на тютюневи из-
делия у нас. За цигари българите харчат 
по 4 милиарда лева годишно, сочат дан-

ни от анализ на Института за икономиче-

ски науки в Белград и Университета на 
Илинойс в Чикаго, представени от граж-

данската коалиция "За живот без тютю-

нев дим". Сдружението иска по-сериоз-
но повишение на акцизите като доказано 
средство за намаляване на тютюнопуше-

нето и спасяване на човешки животи.

коментар на стр. 6

общинските съветници от "БСП за България" в СоС поиска-

ха изслушване на кмета Йорданка Фандъкова и на изпълнителния 
директор на "топлофикация София" александър александров по 
проблемите на общинското дружество и готовността му за начало-

то на отоплителния сезон. това стана чрез официална декларация, 
представена от председателя на БСП в София и на групата на со-

циалистите Иван таков. Съветниците от БСП настояват изслушва-

нето да бъде в началото на следващото заседание на СоС, което е 
планирано за 24 ноември.

"на прага сме на новия отоплителен сезон, а през последния 
месец темата за "топлофикация София" беше заметена под кили-

ма. новината от средата на септември за осигуряването на газови 
доставки до края на 2023 г. и евентуалното прихващане на част от 
задълженията към "Булгаргаз" сякаш успокои управляващите в Со. 
а проблемите на общинското дружество с дълговете се задълбо-

чават", каза таков. той добави, че има писмо, изпратено от "Бул-

гаргаз", в което ръководството на държавното дружество настоява 
за конкретен ангажимент от страна на "топлофикация София" и 
Столичната община за ритмичност в погасяването на натрупани-

те дългове. "в това писмо е изразено и сериозно притеснение, че 
"топлофикация София" не покрива задълженията си и продължава 
да трупа дългове, които блокират работата и на "Булгаргаз", доба-

ви таков. към този момент натрупаните задължения само към това 
дружество са стигнали 520 млн. лв, а сумата, необходима на "топ-

лофикация София" за газ през предстоящия отоплителен сезон, се 
очаква да бъде около 900 млн. лв.

общинските съветници от групата на БСП настояха на следва-

щата сесия на СоС Фандъкова и александров да представят инфор-

мация за задълженията на дружеството и предложения за решение 
на проблема с тях. осигуряването на газ до края на 2023 г. по ника-

къв начин не означава, че проблемът е отстранен, при положение че 
дружеството на практика се намира във финансов колапс и не може 
да си плати количествата газ, които са му необходими, каза таков. 

от БСП настояват за информация на какъв етап е процедурата 
по избор на стратегически инвеститор, както и каква е готовност-

та за нормалното и безаварийно топлофикационно обслужване 
на гражданите на София, както и за изпълнението на ремонтната 
програма на дружеството за есенно-зимния период. настояваме да 
чуем и какви са гаранциите, че софиянци няма да останат на студе-

но тази зима, заявяват от БСП.

България е изпратила на 
Брюксел финалната версия на 
Стратегическия план за разви-

тие на зедемелието и селските 
райони за периода 2023-2027 
г. в този период страната ни 
очаква солидно финансира-

не по плана в общ размер над 
8 млрд. евро. Документът се 
предава след множество коре-

кции и дългогодишна работа 
по него. Финализирането на 
стратегическия план стана въз-

можно след няколкогодишна 
работа. Предходният екип на 
министерството на земедели-

ето, ръководен от министър 
Иван Иванов, довърши плана, 
който беше забавен, и го внесе 
в ек. През май тази година ек 
прати 405 забележки по плана, 
които междувременно са били 
изчистени. 

8 060 113 677 евро е бю-

джетът за всички интервенции, 
разписани в Стратегическия 

план за развитие на земедели-

ето и селските райони в Бъл-

гария до 2027 г. По интервен-

циите за директни плащания 
финансовият ресурс възлиза на 
4 400 517 396 евро. За инвести-

ции в селските райони са пред-

видени 3 529 075 550 евро. в 
допълнение на това са предви-

дени и специални интервенции 
за лозаро-винарския сектор на 
стойност 98 935 535 евро и за 
пчеларство - 25 798 563 евро.

Държавната аген-

ция "Държавен резерв 
и военновременни за-

паси" е обявила мега-

поръчка за закупуване 
на дизелово гориво, 
като се очертава да по-

стави рекорд по обем 
за последните няколко 
години. Поръчката е 
с прогнозна стойност 
225 млн. лв. и е обя-

вена на 31 октомври. 
така агенцията е из-
преварила с три дни 
решението на минис-

терския съвет, с което 
министрите завишиха 
рязко бюджета на ре-

зерва за тази година 
спрямо първоначално 
заложеното от нС. мС 
отпусна извънредни 
50 млн. лв. на резерва 
със съвсем лаконична 
аргументация - нужда 
от закупуване на нови 
видове и количества 
горива за преодолява-

не на последиците от 
кризисните ситуации. 

Според обявената 
от Държавния резерв 
поръчка, която ще се 
реализира на борсата, 
трябва да бъдат до-

ставени 76 382 тона 
дизелово гориво в 

12-месечен срок. Сро-

кът за получаване на 
офертите вече изтече. 
вероятно става въ-

прос за обновяване и 
донатрупване на гори-

ва, като това е втора-

та голяма поръчка за 
доставка на дизелово 
гориво за резерва в 
рамките на тази го-

дина. Предната бе с 
прогнозна стойност 70 
млн. лв. към момента 
няма данни кое налага 
обявяването на такъв 
голям обем поръчка за 
горива. 

Преди ден стана 

известно, че запасите 
от дизелово гориво в 
Северозападна европа 
ще достигнат най-ни-

ското си ниво от поне 
12 години насам в нача-

лото на пролетта. това 
сочи прогноза на кон-

султантската компания 
Wood Mackenzie Ltd, 
цитирана от Bloomberg. 
очакванията са първо 
да се натрупат запаси 
през декември и яну-

ари, а след това да 
настъпи рязък спад и 
през март да достиг-

нат най-ниските нива 
от 2011 г.

Служебната власт предлага 
поскъпване на цигарите
Тощезапочнеотмартдогодина,ценатанакутия
цигариможедасевдигнес2-3лв.за4години

Дефицитът на България в 
търговията със страни от и из-

вън европейския съюз се уве-

личава през септември до 9,848 
млрд. лв. спрямо 8,058 млрд. 
лв. към края на август, сочат 
данни на националния статис-

тически институт (нСИ).
През първите девет месеца 

на годината от България общо 
са изнесени стоки на стойност 
70,021 млрд. лв., което е с 

40,1% повече в сравнение със 
същия период на 2021 г. Само 
в рамките на септември 2022 г. 
общият износ на стоки възлиза 
на 7,864 млрд. лв. и нараства с 
29,8% спрямо същия месец на 
предходната година. 

През периода януари-сеп-

тември общо в страната са 
внесени стоки на стойност 
79,896 млрд. лв. или с 45,4% 
повече спрямо същия период 

2021 г. През септември об-

щият внос на стоки нараства 
с 47,1% спрямо същия месец 
на предходната година и въз-

лиза на 9,712 млрд. лв. об-

щото външнотърговско сал-

до е отрицателно за първите 
девет месеца на годината и е 
на стойност 9,875 млрд. лв. За 
септември салдото отново е 
отрицателно - 1,848 млрд. лв., 
посочва нСИ.

БСП иска изслушване  
на Фандъкова  
за столичното парно

България прати на Брюксел  
плана за земеделие

Държавният резерв бърза с поръчка  
за горива за 225 млн. лв.

Търговският дефицит се задълбочава
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накратко

снимкибта

Колумбийският посланик във Венецуела Армандо Бенедети е доволен от първия търговски полет между  
Богота и Каракас. Отношенията между двете латиноамерикански държави все повече се затоплят

Камбоджанка предлага зеленчуците, 
които е отгледала в градината си. 
Местните разчитат на туристите 
да пазаруват от тях

руските войски в райо-

на на Херсон се изтеглят от 
десния бряг на река Днепър 
и заемат отбранителна пози-

ция на левия бряг, предаде 
тАСС. Заповедта е дадена 
от министъра на отбраната 
Сергей Шойгу по предложе-

ние на командващия опера-

цията в Украйна Сергей Су-

ровикин. най-подходящият 
вариант е организирането 
на отбрана по линията на 
Днепър, защото при евенту-

ален украински удар срещу 
язовира на каховската веЦ 
или изпускане на вода от 
него територията по десния 
бряг край града ще бъде на-

воднена и има риск от пълна 
изолация на руските сили, 

поясни Суровикин. той на-

рече взетото решение труд-

но, но то ще спаси живота 
на руските войници и ще 
освободи част от силите и 
средствата за настъпателни 
действия в други зони на 
операцията. 

в редовното си видео-

обръщение володимир Зе-

ленски призова за сдържане 
на емоциите след новината 
за руското изтегляне, пре-

даде Укринформ. по думите 
му най-важното противопос-

тавяне на фронта в момента 
е в Донецка област. “там 
се решават много неща”, 
заяви той. неговият съвет-

ник михайло подоляк зая-

ви пред агенция “ройтерс”, 

че заповедта на Шойгу не 
съответства на реалността, 
20-хилядните руски войски 
все още окупират Херсон 
и дори има подкрепления в 
района. 

Според Суровикин в До-

нецка област руските сили 
са изтласкали украинските 
части южно от Артемовск 
(Бахмут), в чиито източни 
покрайнини се водят улич-

ни битки. “Успешно се 
развива настъплението за 
освобождаване на марин-

ка и первомайски”, а на юг 
завършва освобождаването 
на павловка, подчерта ге-

нералът. по думите му през 
октомври загубите на въ-

оръжените сили на Украйна 

надхвърлиха 12 000 души, 
1000 танка и бойни брони-

рани машини, 30 самолета 
и хеликоптера. Суровикин 
добави, че загубите на ру-

ската армия са 7-8 пъти 
по-малки от украинските. 
въпреки това украинските 
войски не се отказват от 
опитите за настъпление. 

високопоставеният аме-

рикански ген. марк мили 
заяви, че двете страни са за-

губили по 100 000 военни - 
убити и ранени. междувре-

менно вашингтон отказа да 
предаде на киев безпилот-

ниците MQ-1C “Грей ийгъл” 
от опасения, че това може да 
изостри конфликта, съобщи 
“Уолстрийт джърнъл”.

Русия изтегля
войските от Херсон
силитейизграждатотбрананаотсрещниябрягнарекаДнепър

по последни данни републиканската партия се доближа-

ва до мнозинство в камарата на представителите на САЩ, 
докато контролът над Сената виси на косъм, съобщават све-

товните медии. тя надделява минимум с 203 места срещу 
187 за Демократическата партия. изследователският център 
“едисон рисърч” е изчислил, че републиканците ще имат 
най-малко 210 места в конгреса, което е с 8 мандата по-мал-

ко от онова мнозинство, което ще им позволи ефективно да 
спират законите на Джо Байдън и на демократите.

при Сената всяка от партиите може да поеме контрола, 
ако спечели вота в невада и Аризона, където броенето про-

дължава. възможно е да бъде решаващ за Сената и балота-

жът в щата Джорджия. той ще се проведе на 6 декември.
междувременно на тези избори бяха избрани и двама 

мъртъвци от щатите пенсилвания и тенеси. единият е по-

чинал месец преди вота, а другият се оказа 93-годишна кан-

дидатка, починала на 25 октомври.

Вотът в САЩ все още
без крайни резултати

Задържаха 14-годишен  
за убийството  
на наш студент в Англия

Полицията в Лондон задържа 
14-годишен по подозрение в убий-
ството на българския студент 
Габриел Стоянов. 21-годишният 
ни сънародник е бил намушкан не-
колкократно от трима нападате-
ли. Издирването на другите двама 
продължава.

Полша и Словакия  
увеличават разходите  
за отбрана

Полша ще увеличи разходите 
за отбрана догодина поне с 3% от 
БВП. Словашкият премиер Едуард 
Хегер мотивира подобна стъпка с 
думите: “Искаме да създадем мир 
и затова искаме да покажем, че 
разполагаме с достатъчно сили за 
опазването му”.

Унгария с таван на цените 
на яйцата и картофите

На търговците в Унгария ще 
бъде наредено цените на яйцата и 
картофите да не бъдат по-високи 
от тези в края на септември, обя-
ви шефът на премиерския кабинет 
Гергей Гуяш. Таванът на цените 
ще остане в сила до 31 декември, 
но е възможно и след това. Двете 
стоки са част от списъка, където 
влизат още захар, брашно, олио, 
свински джолан, мляко и някои пи-
лешки продукти, които от февру-
ари са на същите цени. 

Мелони защити  
политиката си по  
миграционния въпрос

Премиерката на Италия Джор-
джия Мелони защити политиката 
си да се позволява само на най-уяз-
вимите мигранти да бъдат сва-
ляни на италиански пристанища, 
спасени от кораби на хуманитарни 
организации. Тя акцентира, че тези 
хора не са корабокрушенци. Върхов-
ният комисар на ООН за правата 
на човека Фолкер Тюрк призова за 
солидарност и припомни, че поли-
тика не се прави в ущърб на бед-
стващи.

Задължително сако  
за френските депутати

Френските депутати задъл-
жително трябва да носят в пар-
ламента сако. Това изискване е 
включено в правилника за облекло-
то. Вратовръзките са препоръчи-
телни. Шортите не са позволени. 
Социалистът Луи Боаяр поиска 
забрана на скъпи тоалети и кос-
тюми в парламента, за да не се 
задълбочават различията между 
политиците и обикновените хора.

Жертвите на сексуални престъпления в испания са се 
увеличи с 33% през 2021 г., показва доклад на испанското 
мвр. 48,8 на сто от тях са непълнолетни, а 9 от 10 са жени. 
Според ведомството в 81% от случаите са заловени извър-

шителите, но въпреки това насилието расте. 
обикновено профилът на извършителя е испанец, между 

41 и 64 години, като в повечето случаи няма никаква връзка 
между него и жертвата, а престъплението е извършено на 
случаен принцип. местата често са дискотеки, нощни клу-

бове, плажове, паркове, както и около входове на метрото и 
автобусни спирки. 

39-годишен българин е обвинен в убийството на 6-го-

дишната си дъщеря и съпругата си в испания, съобщи Бнт. 
властите разследват причините. по телата на жертвите са 
нанесени многобройни прободни рани. мъжът е направил 
опит за самоубийство, но е открит от полицията и настанен 
в болница.

33% повече сексуални 
престъпления в Испания 
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Аида ПАНИКЯН

“огледай се, ослушай 
се и, ако няма наоколо 
приятел, запали си цига-

ра”. Анекдотът е от 80-те 
години на ХХ век след 
поредното поскъпване на 
цигарите в България. то-

гава Ганьо Балкански от-

сече: “и 5 лева ‘а станат, 
паа’ че ги пушим!” така и 
направи.

така ще направи и 
след предстоящото очак-

вано поскъпване заради 
повишението на акциза. 
А той, щем-не щем, тряб-

ва да се увеличи заради 
европейските ни анга-

жименти - до седмици 
европейската комисия 
ще предложи новите си 
идеи за директивата за 
облагане на тютюневите 
изделия, като най-ниската 
ставка на акциза се очак-

ва да стане двойна спрямо 
сегашната.

каква е ролята на ак-

циза - да пълни хазната 
или с парите от него да се 
подпомага лечението на 
болести?

по закон 1% от акциза 
трябва да отива за здра-

веопазване. Достатъчен 
ли е, щом програмите на 
българското министер-

ство на здравеопазването 
са неефективни, а броят на 

пушачите е паднал с има-
няма 1%? колкото и да се 
вдигне акцизът, ако пак 
1% ще отива за здраве, уп-

ражнението се нарича пре-

ливане от пусто в празно.  
като вдигаме акциза, 

за да намалим пушачите, 
няма ли опасност да се 
увеличават хората, които 
търсят “утеха” от стреса 
в наркотиците? Ако дър-

жавата иска да откаже хо-

рата от една зависимост, 
погрижила ли се е те да не 
се хвърлят в обятията на 
друга, по-опасна? А тази 
грижа не се свежда само 
до скритите в шубрака па-

трулки, които да “ловят” 
дневно по няколко дроги-

рани шофьора.
ненапразно 3/4 от ан-

кетираните българи смя-

тат, че недостигът на пари 
за здраве трябва да се ком-

пенсира не с увеличение 
на осигуровките, а с пари 
от акцизите за цигари и 
алкохол.  

Ако някой ви каже, че 
всичко се прави в името 
на човешкото здраве, не 
му вярвайте. или поне не 
на 100%. Цените на всич-

ки стоки и услуги хвърчат 
нагоре, възнагражденията 
остават същите, съкраще-

нията продължават (все 
едно дали е ковиД-кри-

за или икономическа), а 
всичко това вкара хората в 
хроничен стрес - основни-

ят причинител на болести 
и смърт за съвременния 
човек. Да добавим и мръс-

ния въздух, който преди 
повече от 2 години се по-

изчисти за кратко - докато 
светът бе затворен заради 
ковиД-19.

е, 1% стига ли?

  �
Валентин ГЕОРГИЕВ

Бившата кметица на 
“младост” Десислава 
иванчева отива зад решет-

ките за 6 години. решение-

то на вкС е окончателно и 
не подлежи на обжалване, 
а изпълнението на присъ-

дата е скорострелно - два 
дни след произнасянето й  
иванчева бе отведена към 
Сливенския затвор. 

Хвала на родния съд, 

на Гешев и прокуратурата 
му. Ако правораздаването 
у нас бе толкова експеди-

тивно, корупцията отдав-

на да се е свила в ъгъла, 
а главният прокурор да е 
станал народен любимец. 

има обаче нещо, което 
се набива на очи в цялата 
драматургия. иванчева 
сигурно е хваната с же-

лезни доказателства. ви-

новна или не, решение на 
съд не се обсъжда. инак 
досега тя и адвокатите й 
да са подали жалба и по 
европейските съдилища. 
Страшното в случая е, че 
това, което наблюдаваме, 
е ниско ниво на сплашва-

не и е повече насочено към 
малкия човечец. т.е. съдът 
работи за едрия бизнес и 
политиците. това е изво-

дът. и внушението, което 

негласно се налага. 
изглежда шкафчетата 

с пачки и кюлчета, дала-

верите с “Хемус”, потъна-

лите милиони за великата 
ограда по границата и про-

чие са само набеждаване 
на чисти и неопетнени по-

литици от управлението 
на Борисов и ГерБ. 

Същият този Борисов, 
който вчера се появи по 
една телевизия в целия си 
блясък, преля от самох-

валство и дори зараздава 
мандати за всеобщо бъде-

що управление. Същият, 
който бил най-подготвен 
от всички в държавата, но 
чиято... душа, по думите 
му, е “без никакво значе-

ние”, защото бил безкрай-

но добронамерен и правел 
много компромиси.

А какво да кажем за 

главния му прокурор, 
който злорадо се изказа по 
случая с кметицата: “Сега 
всички, които по такъв 
начин нанесоха непопра-

вими щети на правосъ-

дието, на върховенство-

то на закона и на хората 
в България, ще мълчат 
гузно. Ще се опитват да 
се забрави това, което 
направиха, и цената, ко-

ято плащат българските 
граждани заради тях.” Да 
не му припомняме обаче 
прокуратурата по колко 
дела е осъдена и не ги ли 
плаща и тях народът.

как пък за 33 години 
няма един осъден милио-

нер, милиардер или висш 
политик, които разграбиха 
и опропастиха държавата. 
Горката корупция, борена 
с двоен аршин.

1493 - РАЖДА СЕ ПАРАЦЕЛЗ, ЛЕКАР, ЕСТЕСТ-

ВЕНИК И ФИЛОСОФ (УМИРА 1541 Г.). Бори се 
против схоластиката и се стреми 
да постави медицината на научни 
основи. Създател на ново учение за 
лекарствата. Въпреки правилните 
насоки, които дава за развитието 
на медицината, Парацелз остава 
под влиянието на алхимията и мис-

тиката. Негови са думите: “Всички 
вещества са отровни. Няма такива, които не са. 
Само дозата разграничава отровата от лекарство-

то.” Цитатът може да се прочете в предговора на 
всички учебници по токсикология и фармация.

1821 - РАЖДА СЕ ФЬОДОР МИХАЙЛОВИЧ 
ДОСТОЕВСКИ, РУСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1881 Г.). 
Творчеството му оказва огромно вли-

яние върху световната литература. 
Романите “Престъпление и наказа-

ние”, “Идиот”, “Бесове”, “Юноша”, 
“Братя Карамазови” и др. предлагат 
диалогичен сблъсък на самобитни 
личности, страстни търсения на со-

циална и човешка хармония, дълбок 
психологизъм и трагизъм. В публицистичния “Днев-

ник на писателя” (1873-1881) има много страници, 
посветени на Освобождението на България.

1855 - УМИРА СЬОРЕН КИРКЕГОР, ДАТСКИ 
ФИЛОСОФ (Р. 1813 Г.). 
Често посочван като 
първия философ екзис-

тенциалист. Де факто 
той запълва съществу-

ващата празнина между 
философията на Хегел и 
това, което ще стане ек-

зистенциализъм впослед-

ствие. Голяма част от 
разсъжденията му са свързани с религиозни проблеми 
като същността на вярата, институционалността 
на църквата, християнската етика и теологията.

1911 - РАЖДА СЕ ПАНТЕЛЕЙ ЗАРЕВ, ЛИТЕ-

РАТУРЕН КРИТИК (УМИРА 1997 Г.). Рожденото 
му име е Пантелей Йорданов Пан-

тев. Академик, член на Президиума 
на БАН, първи зам.-председател на 
БАН, ректор на СУ, председател на 
СБП, член на Държавния съвет, де-

путат. Автор на стотици студии, 
публикации, критики.

1918 - КРАЙ НА ПЪРВАТА СВЕТОВНА ВОЙНА. 
Официално 
на този ден 
в 11 ч. са 
прекратени 
в о е н н и т е 
действия. В 
Първата све-

товна война 
(1914-1918) 
се включват 
повечето Велики сили, обединени в две противос-

тоящи коалиции - Антантата (Франция, Русия, 
Великобритания, Сърбия и много други държави) 
и Централните сили (Германия, Австро-Унгария, 
Османската империя и България). Над 70 милиона 
войници, от които 60 милиона европейци, са мобили-

зирани. Повече от 15 милиона са убити.

2004 - УМИРА ЯСЕР АРАФАТ, АРАБСКИ ПО-

ЛИТИК (Р. 1929 Г.). Основател 
и лидер на палестинската неле-

гална организация “Ал Фатах” 
и председател на Организация-

та за освобождение на Палес-

тина (ООП). Партизански во-

дач, Арафат е смятан от палестинците и техните 
поддръжници за борец за свобода, а от САЩ, Изра-

ел и техните поддръжници - за терорист. Един от 
тримата Нобелови лауреати за мир за 1994 г. заед-

но с тогавашния израелски премиер Ицхак Рабин и 
външния министър Шимон Перес. Избран за прези-

дент на Палестинската автономия през 1996 г.

анатолийстанкулов

каРикатуРанаДЕнЯ

отпустовпразно

Горкатакорупция
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Една детска мечта
се превърна
в мисия на живота ми
Стараяседапреподавамисториятасчувство
идавъзпитаваммоитеученицикатодостойнииотговорнихора,
казвамладиятучител,койтостана„Будителнагодината”

Интервю на Вилиана  
СЕМЕРДЖИЕВА
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ДИМИТЪР ГИЛЕВ е роден 
на 14 октомври 1993 г.  в 
Свиленград. Произхожда от 
земеделско семейство. До 
18-годишна възраст живее и 
се труди на село - “Тежкият 
труд ме направи борбен и 
упорит.” Завършва история в 
ПУ “Паисий Хилендарски” в 
Пловдив. В учителската про-
фесия влиза през 2017 г., по 
заместване, в ПГССИ “Хрис-
то Ботев” в Свиленград. 
Година по-късно започва 
като редовен учител в сво-
ето родно училище СУ “Д-р 
Петър Берон” в Свиленград. 
Вече пет години е учител. На 
въпрос какво обича да прави 
в свободното си време, освен 
всичко, свързано с история-
та, отговаря: “За мен няма 
време извън историята.” На 
1 ноември Димитър Гилев 
получи наградата “Будител 
на годината 2022”.

ДимитърГиЛев:

n Господин Гилев, след 
“Любимец на България”, сега 
станахте и “Будител на годи-
ната” - хората са потвърдили 
признанието си към Вас, гласу-
вайки отново, което означава 
и голяма отговорност. Как се 
чувствате като носител на 
тези престижни титли? 

- Тези две титли оставят до-

животен отпечатък върху име-

то ми. Това е огромна чест, ко-

ято носи и тежка отговорност. 
Всеки успех ме променя. Ста-

вам по-авторитетен, упорит, 
мотивиран и целеустремен. Ако 
досега съм давал сто процента 
от себе си, то занапред ще да-

вам още повече. Най-голямата 
награда е народното признание. 
За всички тези години на разда-

ване се убедих, че има смисъл. 
Чувствам се щастлив и на пра-

вилния път!
n Очевидно историята, ос-

вен образование и любов, е и кауза 
за Вас. Съумявате да запалите и 
своите ученици, да ги накарате 
да се осъзнаят като горди бъл-
гари, каквито май доста хора 
в днешно време не се чувстват. 
Как го постигате?

- Историята е моята мисия, 
моето призвание, моят живот! 
Старая се да преподавам тази 
необятна наука с чувство. Този 
метод на преподаване е отдав-

на потънал под прахта на за-

бравата, а е особено важен! В 
това отношение считам себе си 
за реформатор в българското 
образование. Когато разказвам 
важни теми от славното ни ми-

нало, винаги съм изправен на 
крака, променя се дълбочината 
на гласа ми, дори очите ми се 
пълнят със сълзи. За да нака-

рам учениците си да преживе-

ят историята, първо трябва да 
я преживея аз, и то пред тях. 
Мисля, че успявам да го правя, 
а и не само пред учениците си, 
но и пред моите последователи 
в социалните мрежи. Така се 
разпалва родолюбие и се из-

гражда национално самосъзна-

ние. Ключът е в историята!
n Историята е точна наука 

- основана на факти, събития, 
години, имена, в по-голямата 
си част твърде отдалечени 
като време, епоха, начин на 
живот, цели, идеали и т.н. Как 
помагате на Вашите ученици 
да запомнят този обемен ма-
териал, без да “зубрят”? 

- Аз съм почитател на от-

критите уроци. При всяка 
удобна възможност извеждам 
учениците си по исторически 
паметници или в близката бо-

рова гора край Свиленград, 
където потъваме в магията на 
историята. 
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Старая се нагледно децата 
да се докоснат до миналото 
ни. За тази цел се обличам 
като хайдутин или легионер 
от епохата на българското 
Възраждане.

Сред природата показ-

вам на учениците си как 
хайдутите са оцелявали в 
горите, какво са яли, пили, 
как са се крили, придвиж-

вали, дори как са изнасяли 
ранен другар от бойното 
поле. В училище и на изне-

сените си уроци нося пред-

мети от различни епохи. 
Предоставям шанс на де-

цата да се докоснат до бита 
и културата на българите. 
Когато излезем от “скуч-

ната” класна стая и “сухия 
учебник”, историята ожи-

вява и се открива един нов 
свят пред учениците. Свят, 
в който те биха искали да 
живеят.

Мотивирам децата да 
учат уроците си не наизуст, 
а да ги разказват с техни 
думи, да се потопят в мина-

лото, така, както аз го пра-

вя, когато им разказвам. 
Много е важно да разберем, 
че историята не е стихотво-

рение по литература или 
задача по математика, за 
да я учим наизуст, а наука, 
която ни позволява да бъ-

дем себе си, да разгръщаме 
съзнанията и душите си, 
докато я предаваме на оста-

налите.
n Вас кой Ви запали по 

историята и кога почув-
ствахте толкова силно вле-
чение към тази наука?

- Любовта ми към исто-

рията идва от самата исто-

рия. Бях много малък на 
село, когато започна да ми 
става интересно как са жи-

вели баба и дядо. А техните 
родители, а тези преди тях? 
Намерих стари вестници 
от социализма и започнах 
да чета. Стана ми още по-
интересно. Започнах да по-

сещавам селската библи-

отека, гледах исторически 

филми и четях стиховете на 
великите ни поети.

В училище преподавате-

лите по история и настоящи 
мои колеги също подхра-

ниха интереса ми, а в уни-

верситета тези искри към 
миналото се превърнаха в 
пожар, който гори по-силно 
всеки ден. Историята вина-

ги е била част от мен. Бла-

годарен съм, че открих тази 
моя страст още като дете. 

n А откога знаете, че ис-
кате да бъдете учител?

- Когато живях на село и 
разказвах с вълнение какво 
съм научил на бабите и дя-

довците, те ми казваха, че 
трябва да стана учител, като 
порасна. “Имаш дар слово, 
Митко”, казваха ми те. Ни-

кога не съм бил срамежлив 
или притеснителен да го-

воря пред хора. Така една 
детска мечта се превърна в 
мисията на живота ми.

n Кои са Вашите люби-
ми национални герои и как-
во Ви възхищава у тях?

- Героите, на които под-

ражавам от историята, са 
много. Не мога да посоча 
само няколко имена, нито 
който и да е сериозен исто-

рик може. Но всички тях 
ги обединяват няколко 
неща, които будят моето 

възхищение. Българите от 
епохата на Възраждането 
и войните за национално 
обединение са възпитавани 
в дълг, чест, морал, ценнос-

ти, отдаденост, борбеност 
и любов към Отечеството. 
Такъв вид възпитание днес 
липсва. Трябва да се зами-

слим и да си дадем сметка, 
че само допреди сто години 
сме били един велик и дос-

тоен народ, с който Европа 
и Великите сили са се съо-

бразявали. Днес не е така. 
n Наред с проектите, 

които развивате в интер-
нет пространството, из-
дадохте и първа част на 

сборника с лекции “Древна 
България”; доколкото зная, 
посещавате и населени мес-
та в Свиленградския регион, 
където изнасяте своите ис-
торически беседи. Посто-
янно добавяте нови форми 
към народополезната си и 
патриотична дейност. Ко-
ето вероятно изисква вре-
ме, средства и т.н. Имате 
ли съмишленици, помощни-
ци във всичко това?

- Публични историче-

ски беседи съм изнасял в 
много градове и села, както 
и в родния ми край. Цело-

годишно пътувам и посе-

щавам различни краища 
на нашето Отечество. Тази 
мащабна дейност изисква 
цялото ми време и средства. 
Част от моите последовате-

ли ми помагат да се спра-

вям с финансовата тежест, 
която е непосилна за мен. Аз 
давам всичко, което имам, 
до последната стотинка, за 
това, което правя. Важно-

то е, че хората припознаха 
моята мисия като своя и се 
обединихме за добруването 

на народа и възраждане на 
забравената история.

n Учителите, освен да 
дават знания на своите уче-
ници, имат много важна 
роля за тяхното възпита-
ние. Учителят е автори-
тет и в много случаи - дори 
по-голям от родителите. 
Вие самият на какво дру-
го се стремите да научите 
своите възпитаници, наред 
с историята?

- С моите ученици имаме 
много силна връзка. Това се 
дължи най-вече на това, че 
съм млад и съм по-близо до 
тяхната възраст. Мога да 
им предложа много съвети 

и разбиране по различни 
теми от живота. Често си го-

ворим за кариерно ориенти-

ране, за живота в България, 
за мигрирането в чужбина 
и много други интересни 
теми. Старая се да ги нау-

ча да бъдат достойни и от-

говорни хора с примери от 
моя живот и случки, които 
съм преживявал. Много им 
е интересно, когато се отво-

ря към тях и започна да им 
споделям интересни неща 
от годините ми като уче-

ник и студент. Животът ми 
е бил труден и изпълнен с 
препятствия, но винаги съм 
се борил, не съм се отказвал 
и съм побеждавал. Вярвам, 
че моите уроци ще им бъдат 
полезни и ще ги напътстват 
в трудни ситуации.

n Защо напоследък зачес-
тяват случаите на крайна 
агресия сред младите хора? 
Да, пререкания, спречквания 
между учениците винаги е 
имало и ще има - съзряване-
то е свързано с големи про-
мени, които влияят върху 
характера и поведението на 

децата. Но жестокостта 
не би трябвало да е присъща 
на толкова млади хора...

- От десетилетия в Бъл-

гария няма правилно въз-

питание, дори в повечето 
случаи то изобщо липсва. 
Няма как да градим обще-

ство с поколения без цен-

ности и морал. Агресията в 
училище е поредното дока-

зателство, че обществото ни 
ерозира и се разпада. Това 
е отражение на липсата на 
родителската и институ-

ционалната намеса на дър-

жавно ниво.
Децата станаха зависи-

ми от технологиите, спряха 
социалните си контакти, не 
комуникират помежду си, 
подражават на интернет 
идоли, които в повечето 
случаи са крайно неподхо-

дящи и вредни за тях. Най-
сериозният проблем идва от 
вкъщи! Голям процент от 
родителите са абдикирали 
от процеса на възпитание. 
Това масово пасивно отно-

шение е задвижило вериж-

на реакция, която от десе-

тилетия разяжда морала и 
ценностите в поколенията.

n Как би звучала покана 
от Вас да посетим и опоз-
наем Свиленград?

- Свиленград е древен 
град на кръстопът. Ние сме 
на особено важно местопо-

ложение заради търговски-

те пътища, които минават 
през нашето землище. Този 
град е мост между епохи, 
империи и континенти. В 
нашия край можем да се 
похвалим с хилядолетна и 
интересна история. Имаме 
славни страници от антич-

ността, средновековието и 
новата ни история. Оттук 
започва Първата Балкан-

ска война - единственият 
военен конфликт, който 
Отечеството ни печели во-

енно и политически. Край 
Свиленград се намира пър-

вото военно летище, откъ-

дето излита първият боен 
полет в историята. Мостът 
на Мустафа паша - 500-го-

дишен мост, който е под 
защитата на ЮНЕСКО. 
Край Свиленград се нами-

рат средновековните крепо-

сти Неутзикон и Букелон. 
Имаме антична тракийска 
гробница край село Мезек 
и скални църкви до села-

та Михалич и Маточина. 
Разходката в Свиленград 
е пътешествие в различни 
епохи от историята на Бъл-

гария.

Една детска мечта
се превърна ...

СнимкиЛиченархив
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През октомври се на-
вършиха 100 години от 
рождението на ЕВСТАТИ 
БУРНАСКИ. Дипломиран 
ветеринарен лекар, но 
посветил живота си на ли-
тературата, той е автор 
на повече от 30 стихосбир-
ки, сред които “Песни по 
пътя”,  “Стенопис от куршуми”, “Събудени 
очи”, “Шеста алея”, “Любовта на лейтенан-
та” (драматична поема), “Подземният вятър” 
(роман в стихове), “Личности и коне” (автобио-
графично повествование), “Окована нежност”, 
“Свята блудница”, “Майка майчица” и др

повечето от творбите 
в новата стихосбирка на 
Боян Ангелов са посвеще-
ния. посвещението е нещо 
много лично. обикновено 
е насочено към някого, ко-
гото чувстваш близък или 
уважаваш. в случая това 
са своеобразни поетични 
поклони към духовните 
послания и завети на ре-
дица наши възрожденски 
дейци, както и към някои 
от най-ярките поети на 
България. 

но това са своеобраз-
ни просвещения. Докосването до духовния свят на 
такива ярки личности и истински будители няма 
как да не носи просвещение. А поетът, пречупвай-
ки го през своя лиричен светоглед, го предоставя 
на читателите. 

тази стихосбирка на Боян Ангелов се откроява 
“с актуалното преосмисляне на посланията на кла-
сиците, с оригиналната трактовка, която ни пред-
лага поетът, и най-вече с духовната близост към 
посланията им. Авторът е усетил може би не само 
с разума си, но и дълбоко интуитивно, че една на-
ция, която няма духовни стълбове и ориентири, не 
може да разчита на сериозно бъдеще. ето защо сти-

Скъпи читателю!
 
В този брой на приложението за 

литература, изкуство и култура ще 
си припомним безсмъртното дело на 
Константин Величков, ще отдадем 
почит на големия поет Евстати Бу-
рнаски. Новата книга с “П(р)освеще-
ния” на Боян Ангелов е вече факт.... 

Приятно четене.

Книгата

Продрум ДИМОВ
n

имена
отредаКтора

Редактор  
Боян БОйчЕВ

Стихотворението

има личности, завоювали нрав-
ствени и духовни висини, останали 
завинаги на най-високия отечествен 
пиедестал за всички български поко-
ления. Сред тях безспорно се откроя-
ва и неповторимата обаятелна фигура 
на бележития книжовник, революци-
онер, общественик, държавник, пла-
менен родолюбец и писател, страстен 
публицист и даровит оратор констан-
тин величков. роден е в пазарджик в 
семейство на будни родители, които 
насърчават интереса му към образо-
ванието и рисуването. Завършва Ца-
риградския френски султански лицей, 
след което се прибира в родния си 
град, където става учител, оглавява и 
читалище “виделина”. в ранната про-
лет на 1876 г. домът му приема Георги 
Бенковски, тодор каблешков, васил 
петлешков и други организатори на 
предстоящата Априлска епопея. мла-
дият учител се включва в организира-
нето на революционните комитети в 
пазарджик и околните села. 

След погрома на въстанието кон-
стантин величков е хвърлен в затвора 
и зверски изтезаван. тези свои прежи-

вявания той ще опише по-късно в по-
вестта си “в тъмница”, която е истин-
ски шедьовър наред със “Записките” 
на Захарий Стоянов. измъкнал се от 
ада на турските зандани, посреща въз-
торжено вестта за обявяването на ру-
ско-турската война и заедно с приятеля 
си иван вазов се озовават в Свищов, за 
да помагат на освободителите. 

След освобождението, като депу-
тат в областното събрание на източна 
румелия в пловдив, по-късно и като 
директор (министър) на народното про-
свещение в областта, той се проявява 
като добър държавник при изгражда-
нето на училищната мрежа и подбора 
на учителските кадри. Заедно с вазов 
отпечатват първата у нас “Българска 
христоматия”, издават и редактират в. 
“народен глас”, сп. “наука” и “Зора”.  

Съединението на княжество Бъл-
гария с източна румелия през 1885 г. 

му отрежда депутатско място в обеди-
неното отечество. След идването на 
Стефан Стамболов на власт и започна-
лото преследване на русофилите, иван 
вазов емигрира в русия, а константин 
величков - отначало в Австро-Унгария, 
а после - в италия и турция. на Апе-
нините, потопен в богатата история и 
култура на средиземноморската стра-
на, пише своите знаменити “писма от 
рим”. Шест години живее в Цариград, 
известно време работи и като учител в 
българската гимназия в Солун. плод 
на преживяванията му е стихосбирката 
“Цариградски сонети”. 

След падането на правителството на 
Стамболов от власт се завръща в Бъл-
гария и активно се включва в общест-
вено-политическия живот. вазов осво-
бождава заемания пост на министър на 
народното просвещение и го предлага 
на величков. този добронамерен жест 
на най-близкия му приятел отприщва 
бента на натрупаната през годините 
енергия. Заема се с актуализиране на 
българското образование в духа на ру-

ските и европейски постижения и тра-
диции. Създава висш учебен съвет, осъ-
временява учебния план и програмите, 
основава сп. “Училищен преглед”. по 
негова инициатива в София е открито 
рисувалното училище, оглавявано от 
иван (Ян) мърквичка, впоследствие 
прераснало в национална художествена 
академия. неоценими са усилията му за 
създаване на професионално подготве-
ни кадри за театралното изкуство, като 
по негово настояване са отпуснати сти-
пендии на талантливи млади актьори. 
За разширяване на просветния обхват, 
влияние и въздействие на читалищата 
прокарва Закон за задължителен депо-
зит на всяко печатно произведение в 
народните библиотеки.

За съжаление, не закъсняват и раз-
очарованията от тогавашната поли-
тическа действителност. константин 
величков не може да понася фалша 
и лицемерието по високите етажи на 
властта и напуска правителството на 
Стоилов. Болен, затънал в мизерия, той 
разпродава имуществото си и заминава 
на лечение във Франция, където умира 
на 3 ноември 1907 г.

Уникаленвръх
набългарската
нация
115годиниотсмърттанаКонстантинВеличиков

Константин Величков

П(р)освещенията
наБоянАнгелов

Знаме

хотворенията от този цикъл са не само значими като 
силно звучащи духовни поклони пред традицията, 
но и са своеобразна камбана, която трябва да събу-
ди заспалото ни общество”, пише иван Гранитски в 
предговора към изданието.  

книгата на Боян Ангелов “п(р)освещения”, изд. 
“Захарий Стоянов”, освен силната си художестве-
но-естетическа страна, излъчва и продуктивна со-
циална енергия, тъй необходима ни на обезвереното 
съвременно общество.

Разстоянието от връх Вола до връх Ботев
                              е колкото
пътят на Ботев до Вола. 
Спокойно вървя, но пробожда ме болката, 
която скалите дори е пробола. 
А пътят възлиза по ръба на Балкана
в посока от запад към изток. 
Отляво е дунавска Мизия първозвана, 
отдясно - маришка Тракия, земна и близка. 
Когато се връщам - отляво е Тракия, 
а Мизия вече застава отдясно. 
Несъзнателно се подготвям за отпор 
                             на атаките, 
предчувствайки следващата опасност. 
Което е минало, не се забравя. 
То става частица от общата памет. 
От Ботев към Вола постъпателно зазорява 
и пътят незримо превръща се в знаме. 

Прозрение
Събличам спомените си до кожа.
Едно желание тая сега -
на облаче главата да положа
върху постеля есенна тъга.

С очите си звездите да запаля,
с клепачите си да ги угася
и с уморени длани да погаля
вечерните софийски небеса...

Единствено с крилете на мечтите
Животът ни без болка си отлита...

ЕвстатиБурнаски(1922-2015)
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световно признат майстор на карикатурата и шаржа, 
Ивайло Цветков е посрещан с почести от гилдията в де-

сетки страни, а от всяко участие на конкурси в чужбина 
се връща с награди. Числата говорят - над 130 отличия 
е получил за уникалните си сатирични произведения. А 
най-новото е от тази година - Голямата награда за карика-

тура “Златен езоп” на 25-ото международно биенале на 
хумора и сатирата в изкуството в Габрово. “отначало на-

градите дават самочувствие, а после трябва да си купуваш 
все повече шкафове и скринове, да ги разполагаш по тях и 
да бършеш прах”, шегува се Ивайло.

Редил е самостоятелни изложби в осиек (Хърватия), 
2006; сургут (Русия), 2008; прешов (словакия), 2016; ви-

ница (Рс македония), 2018. Дойде ред и на родна почва 
да се посмеем на негова самостоятелна изложба. пЪРвА-

тА бе открита тържествено снощи в галерията на сБХ на 
“шипка” 6 и който е пропуснал знаменателното събитие, 
може да я посети до 29 ноември в зала 1в на първия етаж. 

А и да повтори, и потрети, за да обгледа и осмисли добре 
образите на любими политици, артисти, писатели, певци, 
спортисти..., над 200 видни личности, представени в нео-

чаквана и невиждана светлина.
Изложбата зрее три години - докато дойде пак време-

то да си проверяваме зрението, а не да се проверяваме за 
ковИД, разкри за ДУмА Ивайло, с препратка към загла-

вието - “проверка на зрението”. нито една работа от при-

състващите в изложбата не е представяна в другите него-

ви експозиции в чужбина. някои шаржове са от конкурси 
навън, има и публикувани в медии у нас, но доста от кари-

катурните портрети са направени специално за изложбата. 
Форматите са от 70/50 см, през 50/35, 30/42, 21/30, 21/15, 
15/10, до 10/7 см - “за всеки диоптър - по формат по жела-

ние”. Идеята на автора е зрителят да започне “проверката 
на зрението си”, като разглежда изложбата от най-големи-

те формати и продължи към най-малките, съвсем миниа-

тюрни творби - “като при очен лекар, с всичките ш и е на 
таблото”, казва той. “надявам се дженкът да се получи!”

Хумористично и сатирично одухотворените хора са 
ми любими персонажи, признава художникът. по негови-

те думи всичко и всеки може да бъде шаржирано, просто 
има периоди на пренасищане или умора от дадена тема 
или персонаж (справка Бойко Борисов - б.х.). Деликатна 
е работата на карикатуриста. той лесно може да бъде въз-
ненавиден. “Човек се обижда от образа си в една карика-

тура, когато тотално се е разминал с чувството за хумор 

и самоирония. И когато е прочел само “винету”, казва 
Ивайло Цветков. по неговите думи съвършено красивото 
лице също може да се шаржира, но е неинтересно и сиво 
за карикатуриста. “в моите шаржове се стремя не само да 
хиперболизирам чертите, но да уловя и душевността на 

модела. в това се състои и майсторството на портрета въ-

обще. А богатата обща култура на автора е голям плюс.”
нашият политически живот предлага обилен мате-

риал за творчество на карикатуристите. въпросът е дали 
политиците си взимат бележка от техните сатирични за-

бележки. Или след като се посмеят или помрънкат, пак си 
карат по същия начин. Ивайло е забелязал, че повечето по-

литици предпочитат да си мълчат. Има някои, които наис-

тина обичат да се посмеят със себе си (например симеон 
сакскобургготски, константин пенчев - бившият омбуд-

сман, които имал колекции с карикатури със себе си). И 
допълва: но забележки видимо не си взимат масово...

Българската карикатура винаги е била в силна, водеща 
позиция по света. в последните години отстъпихме като 
брой автори на световната сцена, но не и като качество, 
разказва Ивайло. Интересно е как различните народи въз-
приемат и тълкуват изкуството на карикатурата. “напри-

мер немецът се смее на нещо, което мен ме вцепенява и 
гипсира, и обратното”, пояснява художникът.

сатирата е мощно оръжие и поразява с различна сила, 
когато е в ръцете на великодушен, широкоскроен творец 
или на злобен автор. “Злобният карикатурист, макар и да 
работи за някой вестник, сайт или списание, всъщност цял 
живот рисува на клозетната стена”, отсича Ивайло.

макар да е посветил цялото си творчество на карика-

турата и шаржа, той е керамик по образование - не знам 
дали някога е извайвал карикатурни образи, да речем, от 

глина... “никога не съм се занимавал с керамика - казва 
Ивайло. - Иначе тя има супер изразни възможности и за 
сатира - например сатиричните керамични портрети на 
тодор Цонев. но е скъпо изкуство, иска се база, материали 
и т.н. на този етап съм далеч от това.”

ИВАЙЛО ЦВЕТКОВ е роден през 1964 г. За-
вършва Националното училище по приложни 
изкуства в Троян, специалност “Керамика”. 
Работи като художник в периодичния печат: 
вестниците “Пардон”, ДУМА, “Републи-
ка”, “Монитор”, “Телеграф”, “Политика”, 
Eurosport, сп. “Тема”. В периода 2016-2020 г. 
е секретар на секция “Карикатура”. Член е 
на Съюза на българските художници, както и 
на международните асоциации на карикату-
ристи FECO, Cartooning for peace и Cartoon 
movement. Бил е председател и член на жури 
в карикатурни конкурси в България и в много 
страни. Има издадени две книги с карикатури 
(1996 и 2016). Ивайло Цветков е сред най-
активно работещите художници карикату-
ристи в България, със светкавична реакция 
на политическите събития у нас и по света, 
изразена в шаржови портрети и карикатури, 
посочват от СБХ.

ПлакатВалентинаргироВ

За всеки диоптър -  
по формат по вкус
ивайлоЦветковпоказвакарикатурнипортретинанад200
популярниличностивпърватасисамостоятелнаизложба
вБългария-„Проверканазрението”

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА
n

Мартин Лутър Кинг

Салман Рушди

Монсерат Кабайе

Георги Парцалев
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при нас ни обвиняваха, че пра-

вим голямо забавяне и държим 
властта, а сега вече 40 дни ман-

датът не се връчва", коментира 
Свиленски и допълни, че никоя 
партия не е заявила, че иска та-

кова забавяне.
Депутатът коментира и раз-

говорите, които провеждат от 
ГерБ: "надявам се да намерят 
възможност да направят прави-

телство, но ние ясно сме заяви-

ли, че мандат на ГерБ, ДпС и 
"възраждане" няма да подкре-

пим. не бихме участвали в пра-

вителство, което ще подкрепи 
онзи 12-годишен модел, който 
доведе държавата до това поло-

жение - за две години да правим 
пет избора, да имаме разграде-

на държава, разградена админи-

страция", категоричен е той.
по думите на Свилен-

ски съставянето на кабинет е 
едната част от всекидневието, 
другата част е бъдещето на 
България и бюджетът. "вече 

водим разговор по политики, 
започнахме го с "продължа-

ваме промяната". Затова пока-

нихме всички и провеждаме 
тези срещи - да намерим мини-

мален консенсус, който може 
да имаме за бюджета за 2023 
г.", обясни той. и още: ако се 
стигне до трети мандат, който 
да отиде при БСп, левицата ще 
има база, върху която да стъпи 
и да води преговори.

"Засега виждаме на 95% по-

криване на предложенията на 
програмите в социалната част 
с "продължаваме промяната". 
Днес (вчера - б.р.)имаме сре-

ща с ГерБ - ако те са съгласни 
да повишим минималната ра-

ботна заплата на 850 лв., да се 
дават за първо дете 500 лв., за 
второ - 1000 лв., да бъдат без-

платни лекарствата за деца до 
14 г. и учебниците до 12 клас, 
да преизчислим пенсиите - ще 
имаме отговорността да кажем, 
че можем да поемем мандат и 

отговорност за съставяне на 
правителство", каза още той. 
и допълни, че българското об-

щество ще даде своята оценка, 
както е направило с "има такъв 
народ" - от първа политическа 
сила сега не са в парламента.

Според депутата от БСп не 
е основание служебният каби-

нет да не внесе нов бюджет, 
защото може да се получи над-

даване. "при сегашния бюджет 
ги няма 70% от подкрепата за 
бизнеса, за икономиката, за 
българските граждани. това, 
което предлага служебният 
кабинет, не ни върши работа. 
ако не бъде внесен бюджет 
на държавата, от 1 януари ще 
има стрес в системата, хората 
ще излязат на улиците - чуваме 
превозвачи, лекари, учители, 
представете си този бюджет 
през януари с 18% инфлация", 
предупреди Свиленски и при-

помни, че само преди поло-

вин година държавата имаше 

работещо правителство, с до-

бри икономически резултати. 
"Само преди 6 месеца Бълга-

рия имаше правителство и ни-

кой не разбра защо беше свале-

но. и сега този уж много лош 
и пренатегнат бюджет е изпъл-

нен. т.е. имаше работещо пра-

вителство, което беше свалено 
заради амбициите на една пар-

тия да получи някакви милиар-

ди за неизпълнени строителни 
работи", каза още той.

във връзка с решението за 
доставки на неруско ядрено 
гориво на аеЦ "козлодуй", 
Свиленски заяви: "отговорите 
на тези въпроси трябва да се 
вземат информирано, когато 
имаме анализите. в агенцията 
за ядрено регулиране не са на 
мнението, че това решение е 
правилно. ние искахме да дой-

де ръководството, за да разяс-

нят. нека дойдат експертите и 
да кажат това възможно ли е, 
безопасно ли е и колко струва."

"Бюджетът е по-важен от прави-

телството. има два варианта - да има 
правителство и бюджет. но, ако няма 
правителство след третия кръг, наис-

тина е важно за България да има бю-

джет. предложението на служебното 
правителство за удължаване на закона 
за стария бюджет е доста формално и 
те не си изпълниха задължението. Слу-

жебният министър на финансите каза, 
че имали 3 варианта на бюджет. но от 
3 варианта не внесоха нищо." това за-

яви народният представител от "БСп 
за България" проф. румен Гечев пред 
"България он еър".

"разработването на бюджет ще бъде 
трудно, защото той трябва да бъде под-

крепен от 121 души. Голямата задача е 
да се постигне приемлив дефицит, без да 
спрат институциите да функционират. 
на срещата с пп постигнахме добро съ-

гласие, защото им показахме в система-

тизиран вид състоянието на държавния 
дълг и бюджетите на другите страни в 
европа. нашето състояние в момента и 
това, което ние предлагаме, е значи-

телно по-добре от това, което правят 
някои по-развити страни. трябва да 
бъдем внимателни с бюджетните 
приходи. ние не се притеснява-

ме, ако този бюджетен дефицит е 
малко под 4%. категоричната ни 

позиция е, че не трябва да съкращаваме 
социалните програми и икономическите 
помощи за бизнеса. предвидили сме и 
увеличение на минималната работна за-

плата. тя оказва влияние върху 
бюджета от гледна точка на 
това, че в бюджета има 
някои плащания, кои-

то са на база мини-

мална работна за-

плата", коментира 
проф. Гечев.

Според него не 
можем да си поз-

волим да купуваме 
дълг на прекалено 
висока цена. той 
о п р е д е л и 
като нере-

алисти-

ч н и 

данните, изнесени от служебното пра-

вителство за дълг в размер на 16 мили-

арда. "мисля, че колегите изпълняваха 
политическа поръчка. още повече, че 

дефицитът от 11 млрд. е много стра-

нен. по каква причина служеб-

ното правителство е увели-

чило капиталовите разходи 
с над 3 милиарда? или 
пък тяхната прогноза за 
икономически растеж е 
прекалено песимистич-

на, защото все пак мвФ 
дава на България 3% ръст 
2023 г. тези 3% са доста 
оптимистични. Служеб-

ният кабинет в неговата 
прогноза залага под 2%", 

посочи Гечев.

Депутатът коментира, че има фак-

тори в европа, които никой не може да 
предвиди и даде пример с България, ко-

ято силно зависи от вноса на енергийни 
източници. "в момента цените на газа 
намаляват, защото още през 2013 г. е по-

дписано споразумението с азербайджан 
на фиксирани цени. Договорът изтича в 
началото на 2023 г. и те нямат причини 
да ни продават газ на цени, различни 
от тези на световния пазар. експертите 
в областта считат, че следващата годи-

на проблемите ще бъдат сериозни. към 
март европа ще трябва да презарежда 
хранилищата си и тогава цените сигурно 
пак ще бъдат високи", добави той.

"Скандално започваме да плащаме 
втори транш за нови 8 самолета Ф-16, 
но служебното правителство очевидно 
има намерение и е започнало преговори 
за купуване на 10 "Грипен"-а. отдавна 
се занимавам с тази тематика, но те най-
вероятно водят преговори с шведската 
фирма. Шведската страна предлагаха 
и един важен за България вариант - по-
голямата част от парите да останат в 
България под формата на инвестиции 
и щяха да развиват съвместен бизнес в 
България. но въпреки тези предимства 
не считаме, че сега е моментът да се 
купуват изтребители", категоричен е 

социалистът.

ГеорГиСвиленСки:

Ако няма нов 
бюджет, хората 
ще протестират

Проф.руменГечев:

Не трябва да съкращаваме
социалните програми и помощи

"поискахме да бъде по-

ета отговорност от министъра 
на вътрешните работи. този 
трагичен инцидент е само ем-

блемата - това, което вижда 
обществото от неправилното и 
нереформираното управление 
на министерството на вътреш-

ните работи." това заяви зам.-
председателят на пГ "БСп за 
България" и председател на 
комисията по транспорт и съ-

общения в парламента Георги 
Свиленски по повод поиска-

ното изслушване на министър 
иван Демерджиев от левицата.

в ефира на Бнт той обясни, 
че основният ангажимент на 
служебния кабинет е да прове-

де честни избори, без купен вот 
и да осигури в прехода между 
две редовни правителства спо-

койствие на гражданите.
"подадохме безброй сигна-

ли за купуването на гласове - 
няма отговори. Хората знаят на 
терен кои са купувачите, но по-

лицията казва, че не знае и няма 
данни. Докато така се работи, 
такива ще бъдат резултатите, 
и за мен е малко нагло пове-

дението на министъра, когато 
казва: "на мен никой не може 
да ми иска оставката." имаше 
един друг такъв министър на 
вътрешните работи", припом-

ни социалистът и допълни, 
че България е парламентарна 
република и дори служебните 
министри подлежат на контрол 
от парламента.

"много им е удобно на слу-

жебния кабинет да работят без 
правителство, без контрол. как 
да направим правителство, ко-

гато вече повече от месец пре-

зидентът не връчва мандати? 
когато третият мандат беше 

Подадохмебезбройсигнализакупуванетонагласове-
нямаотговори,казвазам.-председателятнаПГ„БСПзаБългария”
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Годината е 1975-а, когато 
Дейл Дж. Бриденбау и двама 
негови колеги напуснаха рабо-
тата си в General Electric, убе-
дени, че проектът на реактора с 
контейнмент (защитна обвивка) 
от типа "марк-1" не отговаря на 
изискванията за безопасност и 
може да доведе сериозна ава-
рия. пет от шестте реактора на 
аеЦ "фукушима", която авари-
ра на 11 март 2011 година след 
земетресение, бяха "марк-1". 
едни от първите чужди екс-
перти, пристигнали на мястото 
на аварията, бяха от General 
Electric. последвалият съдебен 
иск срещу корпорацията не ус-
пява да докаже явна вина и част 
от нея попада върху японския 
национален регулатор.

връщам се към тази исто-
рия сега, защото обществено-
то пространство се напълни с 
"анализи" на тема диверсифика-
ция на горивото за аеЦ "козло-
дуй", без да е ясно как решава-
ме въпросите на безопасността, 
икономиката и дългосрочния 
горивен цикъл на настоящите 
и потенциално бъдещи реакто-
ри на аеЦ "козлодуй" и въз-
можно на тези за проекта аеЦ 
"Белене". Нека всички, които се 

упражняват по темата за смяна-
та на ядреното гориво, да имат 
предвид следните факти:
Изменение на проекта 

с всички последици

Най-същественият въпрос в 
този процес е оценката на ядре-
ната безопасност при смяната на 
горивото, което всъщност е из-
менение на проекта с всички въз-
можни последици - потенциална 
механична авария с горивната 
касета, не-херметичност и попа-
дане на радиоактивни продукти 
в топлоносителя, изменения при 
съхранение, транспорт и други. 
особено важен е вътрешно-ре-
акторният контрол, който трябва 
да се доказва или да се препро-
ектира и измени. Не се обсъжда 
дали това може да се случи без 
участието и научното одобрение 
на института "курчатов" и "Ги-
дропрес", които са проектирали 
реактора и горивото. изпълнява 
се политическа поръчка с наи-
менование "диверсификация", 
както следва:

подписва се договор за ана-
лиз, който България плаща, тъй 
като нормативната уредба на 
страната изисква изготвянето на 
детайлна и задълбочена оценка 

на безопасността, преди да бъде 
получено разрешение за въвеж-
дане в експлоатация на алтерна-
тивен тип горивни касети. след 
финализиране на дейностите по 
договора, разработката трябва 
да бъде представена в агенци-
ята за ядрено регулиране (аЯр) 
за получаване на разрешение за 
въвеждане в експлоатация на 
алтернативните касети. 

под документа, предвиж-
дащ изготвянето на анализи 
за безопасността, стоят под-
писи на бившия изпълнителен 
директор на аеЦ "козлодуй" 
Наско михов и вицепрезиден-
та и управляващ директор на 
Westinghouse Electric - Швеция, 
азис Даг. На събитието при-
състват тогавашният премиер 
Бойко Борисов, бившият минис-
тър на енергетиката теменужка 
петкова, посланикът на саЩ 
Херо мустафа и посланикът 
на кралство Швеция катарина 
рангнит. въпросът е 

защо ги няма 
подписите на наши 

специалисти 

които да дадат мнението си? 
Защото основният въпрос в та-
кава ситуация, както наскоро 

обяви и Георги касчиев, е без-
опасността. и при нея не важат 
никакви политически "клетви и 
задължения". Да не говорим за 
аварийното посещение на вече 
бившия премиер кирил петков 
в аеЦ "козлодуй" през лятото 
и натиска да бъде подписан до-
говор веднага и без отлагане.

Не трябва да се пренебрег-
ва и въпросът с икономиче-
ската целесъобразност, за ко-
ято поне досега не съм видял 
оценка, че новото гориво ще 
бъде по-евтино и ще подобри 
икономическите показатели на 
аеЦ "козлодуй". този анализ 
е задължителен и следва много 
внимателно да се оцени, като 
се използва опита навън. На-
пример, на чешките колеги от 
централата в темелин.

Цялостната икономика на 
аеЦ, предхождана от оценка 
на безопасността и експлоата-
ционните условия, са ключо-
ви и не могат да се заменят с 
политически и даже геопо-
литически намерения, защо-
то унгария, словакия и даже 
финландия подхождат внима-
телно и в интерес на държавата 
и сигурността на доставките и 
по-малко се влияят от "евро-ат-

лантическите или брюкселски" 
параметри. Ядрената енергети-
ка е изключително сложна - и 
в технологично, и в геополити-
ческо отношение - и всякакви 
прибързани, и най-вече неком-
петентни, решения могат да се 
окажат фатални.

Най-сложният въпрос е 
за ядрения горивен цикъл на 
България, който е ключов за 
безопасното и икономически 
ефективно използване на най-
мощния невъглероден източ-
ник на енергия, какъвто дава 
ядрената енергетика. България 
е малка държава и не може са-
мостоятелно да има пълен яд-
рен горивен цикъл, без участи-
ето на една от големите ядрени 
държави. такива са франция, 
русия, потенциално китай и 
саЩ. англия и Япония се от-
казаха да преработват отрабо-
тило гориво, а саЩ отскоро 
правят опити да възстановят 
тази възможност.

Досега ние сме работили с 
руско гориво, което след отра-
ботване и охлаждане се връща 
в русия за преработка. това 
означава, че в бъдеще ще полу-
чим остъклени радиоактивни 
отпадъци с обем от до 10 пъти 
по-малък от този на горивото и 
във форма, далеч по-безопасна 
за дългосрочно и дълбоко гео-
логично съхранение.

ако сложим гориво от друг 
производител, ние променяме 
горивния цикъл, и по смисъла 
на подписаните международ-
ни договори и недалновидната 
политика на европейския съюз 
ще трябва да го съхраняваме 
незнайно колко дълго, как и 
къде, на наша територия, с не 
особено изяснена концепция за 
безопасност.

особено интересна е откри-
тата 

възможност  
за сътрудничество  

с Франция 

която има лиценз за производ-
ство на модерно руско гориво 
и която технологично е в със-
тояние да преработи гориво-
то и затвори горивния цикъл. 
разбира се, редица държави 
приемат "отложено" решение 
и сухо съхранение на пло-
щадката на централата. поне 
досега това върши работа, но 
дългосрочната безопасност е 
резултат от моделни изследва-
ния, а реален опит има само за 
няколко десетки години.

с други думи, прехвърляме 
проблема за безопасността и 
заплащането за съхранение на 
следващите поколения. какви 
задължения ще им оставим не 
е ясно, но е факт, че едно чис-
то политическо решение за яд-
рения горивен цикъл поставя 
държавата в по-сложна, най-
вероятно по-скъпа и неясна 
перспектива как да използва 
атомна енергия в бъдеще.

ако логиката на диверси-
фикацията на доставките на 
гориво е водещата причина, то 
процесът трябва да се реализи-
ра с ясни отговори за безопас-
ността, икономиката и дълго-
срочното развитие на ядрената 
енергетика и горивния цикъл. 
и не бива да забравяме, че сме 
европейска страна и това влияе 
сериозно на нашата позиция в 
европейския съюз.

Докогарешениятащеизпреварватвъпроситевядренатаенергетика?

* Проф. Янко Янев е дирек-

тор на Института по упра-

вление на ядрените знания във 
Виена. Статията е препеча-

тка от 3e-news.net

  �
Проф. Янко ЯНЕВ*

Безопасността е ключова 
при смяната на горивото 
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"клетка за пеперуди" 
по Жан поаре (12 ноември, 
"театро"), "инстинктът" от 
анри кистмекер (13 ноем-

ври, "театро") и "Дамата 
с камелиите" по алексан-

дър Дюма-син (14 ноември, 
нт "иван вазов") са трите 
спектакъла, които Дт "Сто-

ян Бъчваров" от варна ще 
подари на софийската пуб-

лика в началото на 102-рия 
си творчески сезон, научи 
Дума от Йоана иванова, 
пиар и артистичен мениджър 
на "монте мюзик". 

Главните роли в "клет-

ка за пеперуди" режисьорът 
атанас атанасов поверява 
на талантливите актьори 
Симеон лютаков (Жорж - 
собственик на нощния клуб 
"клетка за пеперуди") и Сто-

ян радев (албин - партньора 
в живота на Жорж и звездата 
в клуба). Спектакълът из-

ненадва с взрив от емоции, 
които зареждат със силата и 
енергията си. пиесата засяга 
деликатни теми за човешки-

те взаимоотношения, които 

проф. атанас атанасов ед-

новременно превръща в за-

бавление, но и в размишле-

ние за истинските стойности 
в живота.

втората пиеса от гастро-

ла е "инстинктът" с режи-

сьор Стоян радев Ге.к. - най-
старата пиеса на варненския 
театър, в изпълнение на 
най-младите актьори в тру-

пата. комедийният трилър 
на анри кистмекер е поста-

вян само веднъж в България, 
преди повече от век, на сце-

ната на варненския театър, 
като в една от главните роли 
влиза самият Стоян радев. 
Действието се развива в по-

крайнините на париж. в ис-

торията е намесена интрига с 
изневяра, която само детек-

тивско разследване може да 

разреши или пък не... въпро-

сът е кое ще надделее - ин-

стинктът или разумът?
третото заглавие, с което 

варненци гостуват в София, 
е "Дамата с камелиите" на 
режисьорката маргарита 
мачева. в ролята на маргьо-

рит Готие се превъплъщава 
носителката на "икар 2022" 
за поддържаща женска роля 
Христина Джурова. "Дамата 
с камелиите" е разказ за про-

пуснатите възможности, за 
невъзможните избори и раз-

минаването с другия. Дюма-
син пише романа, след като 
губи голямата си любов, в 
опит да съживи миналото и 
да поправи грешките му. 

минаха почти 20 години, откакто 
за първи път видях картини на евгени 
колев, а по-късно започнах и да ги из-

лагам. в онези години той вече беше ху-

дожник с изграден стил, разпознаваем 
и, като че ли, абсолютно съвършен. на-

сетне ние ставахме свидетели на само 
възходящото му и винаги самотно пре-

минаване през изкуството на този век.
Години по-късно разбрах, докос-

нах се до дълбоката свързаност на този 
човек към живописта. и неговите ог-

ромни изисквания към собственото 
творчество, чуждо на показност и су-

ета. тихо, методично, сам зад стените 
на своето ателие, художникът години 

наред е преследвал представата си за 
един съвършен свят. или, може би, 
своята същност? нужни са му години 
на стоицизъм за една завършена излож-

ба, т.е. една представа, една дистанция 
от пътя, която да бъде изведена докрай. 
Защото най-безкомпромисният съдник 
си е той самият.

тази изложба, със своите 27 малки, 
до миниатюрни платна, идва след поч-

ти две години от предходната. преобла-

дават портретите на, по-скоро, настро-

ения, състояния, чувства, аромати... 
има полети, някъде - вихрени танци, 
другаде -  притихналост. а финалът й е 
стихия, наречена “началото”.

Новата живописна изложба на 
Евгени Колев може да се разгледа до  
19 ноември в столичната галерия 
“Астри”, ул. “Цар Самуил” 34.

„София филм фест"  
с уикенд в Русе

След две поредни отложени 
поради пандемичната обстановка 
есенни издания на "СФФ на път в 
Русе", през 2022 г. фестивалът от-
ново ще гостува в крайдунавския 
град с впечатляваща програма на  
11, 12 и 13 ноември в голямата зала 
на Доходното здание с вход свобо-
ден. В програмата са най-новият 
филм на Станимир Трифонов, за-
снет изцяло в Русе - "Блаженият"; 
"Мрак" - най-новата творба на 
сръбския сценарист и режисьор Ду-
шан Милич; впечатляващата адап-
тация на Лоренцо Матоти "Чу-
товното нашествие на мечките в 
Сицилия" по едноименната книга на 
Дино Будзати; "Пътешествието на 
принца", разказано чрез рисунките 
на Жан-Франсоа Лагиони и Ксавие 
Пикар; най-новият филм на Драго-
мир Шолев - "Рибена кост", и "Още 
по едно" на изкусния датски разказ-
вач Томас Винтерберг.

„The Brother Moves On" 
представя новия си албум  
в София 

Преди по-малко от две седмици, 
на 28 октомври излезе албумът "$/He 
Who Feeds You... Owns You" на яркия и 
запомнящ се музикален проект от мул-
тикултурния мегаполис Йоханесбург. 
По този повод "The Brother Moves On" 
тръгна на национално турне в ЮАР, 
а от няколко дни Сиябонга Мтембу 
(вокали), Зелизве Мтембу (китара, во-
кали), Симфиве Чабалала (барабани), 
Аянда Залекиле (бас), Мтунзи Мвубу 
(алт саксофон) и Мохамед Дауджи 
(тенор саксофон) са вече на Стария 
континент. София и нейните музикал-
ни фенове ще имат своята вдъхновя-
ваща и искряща нощ на 12 ноември от 
21 ч. в "София лайв клуб", организирана 
от Stretch и Alarma Punk Jazz. Другото 
страхотно име в афиша за вечерта е 
Джошуа Айдехен - един от обичаните 
гласове на Лондон.

накратко

натозиденсародени

ЕЛИЗАБЕТКОЛЕВА,треньорка
похудожественагимнастика
Проф.д-рИВАНХАРАЛАМПИЕВ,
филолог,литературовед
КИРИЛДЕСПОДОВ,футболист
КРАСИМИРАГЕРЧЕВА,
кинокритичка
Инж.НИКОЛАЙПЕТКОВ,
алпинист,покорил
двапътивръхЕверест

маестро емил та-

баков ще застане на 
диригентския пулт на 
Софийската филхар-

мония на 13 ноември 
с класическа програ-

ма: концерт за пиано 
20 от моцарт и втора 
симфония от Бетовен. 
Солист на вечерта е 
виртуозният пианист 
Себастиан кнауер, 

който очарова публи-

ката в София преди 
няколко месеца. емил 
табаков ще бъде и 
специален гост на пре-

даването "на концерт 
с Бнт 2", което ще се 
излъчи на 26 ноември 
от 16 ч. водещ е най-

ден тодоров, който за 
първи път включва в 
пoредицата за класи-

ческа музика разказ 
за съвременен компо-

зитор.
Себастиан кнауер 

има над 30-годишна 
кариера, започнала с 
концертния му дебют 
на 14 години в род-

ния му град Хамбург. 
Свирил е в повече от 
50 държави на четири 
континента.

Маестро Емил Табаков дирижира концерта  
на Софийската филхармония на 13 ноември

СнимкаВаСилкаБалеВСка

Варненският театър 
гостува в София
Трупатащепредставитри
забележителнипремиерни
спектакълана12,13и14ноември
в„Театро”инТ„иванВазов”

“Дамата с камелиите”

“Клетка за пеперуди” 
СнимкиДТ“СТоянБъчВароВ”

Портрети на настроения, състояния, чувства, 
аромати от Евгени Колев в галерия „Астри”
Вихра ПЕШЕВА
n

Нафаталния13-ирожденденпразнува
нашатаколежка

аидаПаникЯн

Дорикратконейноот-
съствиесезабелязвамиг-
новено от читателите ни,
тъй като тя е специалист
по темитезаздравеопаз-
ване и социална полити-
ка.

Наздравенжурналисткакводругодаму
пожелаем,освенмногоздраве,крепкоздра-
веиощеединпътздраве!

Честитпразник!

отколегите
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник

кратъкдъжд променливо предимнослънчево променливо

максимални максимални максимални максимални

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоусмарияандоноваи
стефана.Щерев

11.00 култура.БГ - предаване за
културасдимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 светътнажестовете
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 малкиистории
15.00 “принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “арабела”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 панорама с Бойко васи-

лев
22.00 “президентът” - 8-сериен

твфилм,1епизод
23.00 посветаиунас
23.25 ФиФа-световнопървен-

ствопофутбол2022-мага-
зиннопредаване/10еп./

23.55 музикабезкрай/п/
00.55 светътиние/п/
01.25 100%будни-сутрешното-

кшоусмарияандоноваи
стефана.Щерев/п/

03.00 култура.БГ-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич/п/

03.55 арабела-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 “Шейкътнапетра”-детски

твфилм

00.20“нашиятследобедсБств”

/п/

01.30“Заисториятасвободно”/п/

02.25“дискусионенклуб”/п/

03.20“контра”/п/

04.15“думатаеваша”/п/

05.15документаленфилм

05.40“нашиятследобедсБств”

/п/

06.50музикаленантракт

07.30документаленфилм

08.00“студиоикономика”/п/

09.00пленарнозаседаниенана-

родното събрание - пряко

предаване

12.30новини

14.00“нашиятследобедсБств”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30твпазар

17.45музикаленантракт

18.10твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“актуалноотденя”

20.00“дискусионенклуб”

21.00“Заисториятасвободно”/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30“актуалноотденя”/п/

23.10“дискусионенклуб”/п/

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20“станибогат”/п./-куизшоу
14.30 “ШоутонаниколаосЦити-

ридис”/п./
15.00„огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“меннемемислете”-сери-
ал,еп.46

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.22eп.7

00.30 премиера: “Затегнете ко-
ланите”-сериал,еп.2

00.50“катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.4еп.4

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30 “Затегнете коланите” /п./ -

сериал

04.40телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.40 “човек и закон” с алексей

пиманов

18.45“поленачудесата”

20.00 “време” - информационна

програма

20.45Фантастика

22.40 “достоевски 201. “между

адаирая”

00.05“танцсъссаби”-филм

01.55“поленачудесата”

03.00 “време” - информационна

програма

03.45 “светлините на голямото

село”-филм

скръбнивести

овен

Проводници сте на пози-
тивни послания и нищо 
чудно, че на човек му е 
приятно в компанията ви. 

рак

Упоритостта ще ви изве-
де до пълен успех. Някои 
ще пътуват по работа 
или за развлечение. 

телец

Ставащото е показател-
но и ще разчетете знаци-
те на съдбата. Взели сте 
присърце проблеми.

лъв

Нищо даром няма да по-
лучите, но не загърбвайте 
хората, които ви пома-
гат безусловно.

БлИЗнацИ

Възможна среща с родни-
ни ще ви натовари, но ще 
побързате да се освободи-
те от тази компания.

дева

Ще получите информа-
ция, с чиято помощ ще 
ускорите постигането на 
целите си. Успехи. 

веЗнИ

Настроението ви ще се 
повиши след мирното ре-
шаване на твърде серио-
зен домашен проблем. 

коЗИрог

Ако ви предстоят изяви, 
не показвайте притесне-
нията си пред твърде ши-
роката публика.

скорпИон

С доброто си сърце ще 
привличате вниманието 
на околните и те ще ви 
демонстрират уважение. 

водолей

Волята ви да успеете ще 
ви помогне да се овладее-
те и да дадете най-добро-
то от себе си.

стрелец

В личен план ще се радва-
те на разбирателство и 
приятни емоции. С парт-
ньора обсъдете планове.

рИБИ

Работата в колектив ще 
се толерира и ще имате 
своите постижения и 
много добро настроение.

15
oC 14

oC 14
oC 12C


въЗпоМенанИе

    

Измина 1 година без 
 

МИлка тоМова
ганЧовска

1927 г. - 2021 г.
Ще те носим винаги в сърцата си!

обичаме те! 
          

        От семейството

на 12.11.2022 г. се навършват
две годИнИ без нашия скъп съпруг, 

баща, дядо и прадядо

сИМеон Игнатов

1940 г. - 2020 г.
      Добрите хора нивга не умират,
      не се превръщат в пепел, нито в дим.
      те винаги оставят светла диря
      и ясен път, по който да вървим.
                                 

   оставаш с нас завинаги!

                      От семейството

въЗпоМенанИе
две годИнИ

без 

сИМеон Игнатов

1940 г. - 2020 г.
председател на Българския антифашистки 

съюз (2012 - 2020).
Дълбок поклон и признателност пред памет-

та и делото му!

Другарите и приятелите му
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230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
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Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ219

водоравно:
Одеяло.Екология.“РСВ”.Мухъл.Тарн.Питон.

Шинел.Рат.Нелиди.Едони.Сатири.Авари. “Га”.
Кианид.Ревер.Яка.лаПас.Тасос.Самолети.Ези.
“Елка”.О’лири/Хуан/.Енде/Едгар/.Нада.Инеман
/Рудолф/. Ен. Делегат. Диник /Александър/. Дар.
Хан.чест.Пити.Бео.Скала.Ондатра.Орехи.Мир.
Елн.Бод.Сад.Креолин.Тире.Тапи.Тли.Ски.Ао.
Нула.Око.Ана/”АнаКаренина”/.Козирог.ливор-
но.Воини.Акваланг.

отвЕСно:
Едрина. Келнери. Иванов /Георги/. Естетка.

Кал.Тор.Пузо/Марио/.Дяволии.Садедин/Ходжа/.
Килии.Нирала/Сурякант/.Ага.Дер/Върнън/.Арн/
Томас/.Дом.Динамо.Арбалет.Ои.Уши.“Иполит”.
Етнолог.лехи.Адалин.Хор.лик.Кънев/Йордан/.
Середа /Григорий/. Аби. Олк /Вернер/. Коледар.
Тиминс.Онс.Ив/Артър/.лорети/Робертино/.“Ан”.
Код.Кава.Пот.Нива.Еничар.Тинол.Гари.Есен.
Келеси /Хелън/.Ара.Бира. Грозде.Сахара.Н.Н.
Янтра.Сиенит.Идеолог.
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46

Футбол
по Диема спорт
15.00 литекс - Етър
17.30 Пирин - Спартак Вн
по макс спорт 3
21.45 Емполи - Кремонезе
по макс спорт 1
тЕниС
20.00 Next Gen финали в Милано

Утре
Футбол
по Диема спорт
12.30 Арда - ботев Пд
15.00 Черно море - ЦСКА
17.30 левски - Славия
по Диема спорт 2
14.30 Ман Сити - брентфорд
17.00 ливърпул - Саутхемптън
19.30 нюкасъл - Челси
21.45 уулвърхемптън - Арсенал 
по макс спорт 3
16.00 наполи - удинезе
по Диема спорт
ФорМулА 1
21.30 Спринт за Гран при 
на бразилия
по макс спорт 1
тЕниС
22.00 Next Gen финали в Милано
по евроспорт 1
СнуКър
14.45 Шампионат 
на Великобритания 

в неделя
Футбол
по Диема спорт
12.45 Хебър - локо Пд
15.15 локо Сф - берое
17.30 лудогорец - ЦСКА 1948
по Диема спорт 2
16.00 брайтън - Астън Вила
18.30 Фулъм - Ман Юнайтед
21.45 Монако - Марсилия
по ринг
16.00 Монца - Салернитана
19.00 Милан - Фиорентина
по макс спорт 3
13.30 Аталанта - интер
16.00 рома - торино
19.15 наполи - удинезе
21.45 Ювентус - лацио
по макс спорт 4
16.00 Верона - Специя
по Диема спорт
ФорМулА 1
20.00 Гран при на бразилия
по макс спорт 1
тЕниС
16.00 и 22.00 Финален 
“Мастърс” в торино

Гледайте

Спарта прага спря мартин минчев да играе за националния 
отбор на България. полузащитникът имаше повиквателна за 
контролите с кипър (16 ноември) и Люксембург (20-и), но дати-
те не са официални на ФиФА и чешкият клуб се възползва, за да 
не позволи на нападателя да играе за родината си.

от групата заради контузии отпаднаха още виктор попов 
(Черно море), илиян Стефанов (Левски) и Доминик Янков (Лу-
догорец).

на тяхно място националният селекционер младен кръстаич 
включи Спас Делев (Лудогорец), Станислав Шопов (ЦСкА) и 
матео Стаматов (оренбург, рус).

Сърбинът ще събере състава в неделя и понеделник, а във 
вторник “лъвовете” летят за острова на Афродита и после ди-
ректно за великото херцогство.

СнимкаБТа

Вратарят на ливърпул Куивин Келъхър хваща дузпата на люис Добин от Дарби Каунти  
за победата на “мърсисайдци” на 1/16-финал за Карабао къп. тимът на Юрген Клоп  
се спаси от резил срещу третодивизионния тим, като би с 3:2 след наказателни удари

Чехи спряха Минчев 
да играе за България

от Лудогорец не закъс-
няха и отговориха на наско 
Сираков, който определи “ор-
лите” като отбор на БФС. от 
Делиормана директно обиди-
ха шефа на Левски, като го 
обвиниха, че преди години е 
взел заем от Гриша Ганчев, за 
да прави бизнес. 

“по повод ескалиралата 
отново кампания анти Лудо-
горец от определени среди 
в българския футбол, бяхме 
решили да спазваме стара-
та народна мъдрост, че ако 
хвърляш камък по всяко куче, 
което те лае, никога няма да 
стигнеш крайната си цел.

това са безпочвени твър-
дения, в които индиректно се 

намесва клубът ни. Длъжни 
сме да припомним на г-н Си-
раков, че живеем в правова 
държава, и когато някой има 
съмнения за корупционни 
практики, може свободно да 
сезира компетентните орга-
ни, давайки надлежно дока-
зателства в подкрепа на твър-
денията си. всички ще сме 
щастливи, ако има такива, и 
цялото общество да разбере 
кои са корумпираните фут-
болни съдии. останалото са 
клевети, набеждаване и т.н.

няма да влизаме в поле-
мики за съдийските грешки, 
защото има и такива в полза 
на Левски, но, за разлика от 
заемодателя на Сираков, не 

правим среднощни клипчета.
не се интересуваме от 

случващото се около Левски. 
напротив. винаги сме били 
колегиално настроени, вклю-
чително и за последните им 
желания за промени в програ-
мата. пФк Лудогорец искаше 
да се изиграе по програма ма-
чът с Левски, но прояви раз-
биране заради европейския 
двубой с Хамрун на “синия” 
клуб. Лудогорец изигра 10 
мача повече от опонента си и 
най-нормално беше да насто-
ява да се спазват определе-
ните предварително срокове 
за край на полусезона. но и 
този път не създадохме про-
блеми и явно трябва да ни е 

обица на ухото.
в заключение предлагаме 

да се възобнови практиката 
за обмен на съдии, която по-
работи доста добре през това 
първенство, и за мачовете ни 
с Левски да дойдат между-
народни рефери от водещи 
първенства. Защото ни се 
струва, че вече започна “ар-
тилерийската” подготовка. 
от опит знаем, че ще послед-
ва канонада, когато наближат 
мачовете, за да бъдат сплаше-
ни реферите”, коментират 11-
кратните шампиони. 

в началото на декември 
двата тима ще се срещнат в 
разград два пъти в рамките 
на 4 дни.

ЦСкА се бави със строежа 
на “Армията”. До момента не 
е направено нищо конкретно 
по мащабната инициатива 
на Гриша Ганчев. това стана 
ясно след среща между “чер-
вените” и спортния министър 
весела Лечева. Държавата 
отново се насочва към вари-
анта учредяване на съвместно 
дружество. “Сердика спортни 
имоти” ще се включи с тере-
на, а клубът - с инвестиция. 

от ммС посочват, че е по-
стигнато съгласие “в най-кра-
тък срок като първа стъпка да 
бъде подписан предварителен 

договор за учредяване на съв-
местното дружество в изпъл-
нение на решението на мС, 
който да даде пътната карта 
за реализация на проекта за 
нов стадион на ЦСкА с ясно 
разписани срокове и ангажи-
менти за всяка от страните”. 
До момента не са предприети 
никакви реални действия, до-
пълниха от ммС.

обявените планове са 
първата копка да бъде напра-
вена на 1 април 2023 г. След 
това тимът на Саша илич ще 
се мести на националния ста-
дион.

И Кузманов отстъпи на Физ след обрат

Снимкаcev.eu

Александър николов (вдясно) забива през блокадата  
на уго Гаспар за победата на Кучине лубе  
над бенфика с 3:2 гейма в Шампионската лига. 
българинът дебютира в турнира със 17 т.

В Разград видяха 
кампания анти Лудогорец
„Орлите”обвинихашефанаЛевскивъввръзкисГришаГанчев

ЦСКА се бави със 
строежа на „Армията”

Димитър кузманов отпадна във II 
кръг на “Чаланджър”-а в роан, Франция, 
след обрат срещу 18-годишния францу-
зин Артюр Физ (№260) - 6:4, 6:7 (3), 3:6 
за 2,30 часа. на старта тийнейджърът пре-
одоля третата ни ракета Адриан Андреев, 

докато мико отстрани водача в схемата и 
№79 в света раду Албот (мол). 

миналата седмица французинът мина 
квалификациите на “мастърс”-а в париж 
и намери място в същинската част на над-
преварата в зала “Берси”, но в двубоите и 

с двамата българи демонстрира напредък 
и психическа устойчивост.

Със спечелените в роан 9 т. кузманов 
няма да се върне в топ 200, но ще се прид-
вижи с 9 места напред и ще заеме 204-та 
позиция.


